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Så var tiden kommet. I løpet av september  
i år har Blå Kors levert sin oppsummerende 
sluttrapport for «TV-aksjonen Blå Kors 2008» 
til NRKs TV-aksjonsråd.

ÅRLIGE RAPPORTER HAR VÆRT OVERSENDT fra og 
med 2009 der Blå Kors i detalj har redegjort 
for bruken av de 192 millioner kroner som  
det norske betrodde oss en vakker høstsøn-
dag i oktober 2008. Denne gang var rappor-
teringsoppgaven lagt opp på en spesiell måte. 
Nå skulle Blå Kors gi en oppsummering av 
aktiviteter og resultater som er oppnådd 
gjennom tiltak og prosjekter som har mottatt 
støtte gjennom TV-aksjonen. Og alt skulle 
rapporteres i lys av søknaden som ble sendt 
til NRK tidlig i 2007.

I SØKNADEN FRA DEN GANG GJORDE VI DET KLART at 
Blå Kors ønsket å bruke midlene fra TV-ak-
sjonen til å videreutvikle og forsterke arbeidet 
innen forebygging, behandling og oppfølging 
av enkeltpersoner og familier som sliter med 
alkohol- og narkotikamisbruk. I tillegg ønsket 
Blå Kors å rette et nytt fokus på tilsvarende 
arbeid i Afrika, Asia og Øst-Europa.

Blå Kors hadde disse tre fokusområder for 
TV-aksjonen i 2008:
• 1  Barn og unge fra hjem med rus skal løftes 

fram og gis nye tilbud.
• 2  Flere skal få etablere seg med nytt nett-

verk og egen bolig.
• 3  Gjennom rusfaglig arbeid i institusjoner 

og kompetansesentra i utviklingsland vil 
vi få i stand positive endringer i folks helse- 
og livssituasjon.

ALLE TRE FOKUSOMRÅDENE HAR på sin måte satt 
sitt spesielle preg på Blå Kors’ arbeid siden 
TV-aksjonen 2008. Og enda bedre: De men-
neskene og målgruppene som her nevnes er 
det blitt større bevissthet rundt både hos våre 
politikere og hos folk flest i løpet av de siste 
åtte årene. Mange har fått hjelp gjennom 
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Blå Kors Norge

Blå Kors er en tverrkirkelig, diakonal organisasjon som fremmer rusfrihet i samfunnet.  
Blå Kors forener frivillig innsats på rusfeltet med profesjonelt behandlingsarbeid. Ved 
siden av et forebyggende og holdningsskapende arbeid driver Blå Kors 56 diakonale 
virksomheter i 16 fylker. Organisasjonen harr opp mot 2.500 medlemmer og over  
1.100 ansatte. Blå Kors er samtidig en paraplyorganisa- 
sjon på rusfeltet og har 25 medlemsorganisasjoner.

Organisasjonsmedlemmer i Blå Kors

De Frie Evangeliske Forsamlinger, www.dfef.no
Den Evangelisk Lutherske Frikirke, www.frikirken.no
Den Evangeliske Forsamling Misjonskirken, www.misjonskirken.no
Den Indre Sjømannsmisjon, www.dism.no
Den Norske Israelsmisjon, www.israelsmisjonen.no
Den Norske Kirke v/Kirkerådet, www.kirken.no
Det evangelisk–lutherske kirkesamfunn, www.delk.no
Det Norske Baptistsamfunn, www.baptist.no
Det Norske Misjonsselskap, www.nms.no
Guds Menighet, www.gudsmenighet.no
HimalPartner, www.himalpartner.no
Indremisjonsforbundet, www.imf.no
Metodistkirken i Norge, www.metodistkirken.no
Misjonskirken Norge, www.misjonsforbundet.no
Norges KFUK/KFUM, www.kfuk–kfum.no
Norges Kristelige Student– og Skoleungdomslag, www.nkss.no
Norges Samemisjon, www.samemisjonen.no
Normisjon, www.normisjon.no
Norsk Helse– og Avholdsforbund, www.norskavholdsforbund.no
Norsk Luthersk Misjonssamband, www.nlm.no
Lederrådet for Pinsebevegelsen, www.pinsebevegelsen.no
Prison Fellowship, www.pfn.no
Sjømannskirken, www.sjomannskirken.no
SI–Reiser AS, www.si–reiser.no
Rørlegger Ragnar Aas AS, Sladdhaugen, 4735 Evj
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 Blå Kors-mottoet  
«Det nytter!» får 

være vår kommentar!

02   NR 03 - 2016

folkegaven fra 2008. I rapporten kan vi lese:
• Barnas Stasjon har vokst fra én stasjon 

i 2008 til seks i dag. I løpet av ett år viser 
statistikken at i alt 247 familier har benytter 
seg av Barnas Stasjon. I alt er 4.693 barn og 
1.465 voksne innom.

• Kompasset, som er blitt fem i tallet siden 
2008, hadde fra 2009 til 2014 hjulpet 996 
unge. Tenåringer utgjør en tredjedel av de 
som tar kontakt med Kompasset, mens 
unge i alderen 20-35 utgjør resten. Tre fjer-
dedeler av dem som oppsøker Kompasset 
er jenter.

• Internasjonalt har Blå Kors bidratt til å gi 
opplæring i kunnskapsbasert alkoholpoli-
tikk i sju land i Afrika, noe som bidrar til et 
regulert marked for alkohol og dermed la-
vere og mindre skadelig konsum av alkohol.

• Fokus har også vært på «Life Skills»-pro-
gram for skolebarn i Afrika. Hele 34 skoler 
i tre land (Namibia, Tsjad og Kongo) har 
deltatt i programmene. Over 40.000 barn 
er nådd.

• Blå Kors har økt kapasitet og kvalitet på 
behandlingstilbud i Romania og i andre 
østeuropeiske land. Det er etablert ikke 
mindre enn seks klinikker med poliklinisk 
behandlingstilbud i Tsjekkia der over 400 
klienter har fått hjelp per år.

• Over 600 frivillige selvhjelpsgruppeledere 
har deltatt på kurs i regi av Blå Kors Brasil, 
muliggjort med penger fra TV-aksjonen. 
Før dette prosjektet startet hadde Blå Kors 
Brasil 11 selvhjelpsgrupper. I dag er det over 
120 grupper nasjonalt.
Mye mer kunne vært tatt med i en opp-

ramsing av aktiviteter og resultater. Dette 
får holde i denne omgang. Her må vi la det 
tradisjonsrike Blå Kors-mottoet «Det nytter!» 
være vår sluttkommentar.
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Hva med dagens  
ruspolitikk, Bjørnar Moxnes?

RØDT

KJØR DEBATT  BLÅ KORS MAGASINET RUSFRI    

I forrige nummer av Rusfri kom Venstre sin helsepolitiske talsperson, Ketil 
Kjenseth, med en utfordring til leder i Rødt, Bjørnar Moxnes: Hva mener  
Rødt er kjennetegnene på «et kunnskapsbasert hjelpeapparat»? 
AV ANDERS BLIXHAVN TEKST OG FOTO

– I Rødts arbeidsprogram står det 
at partiet vil «styrke og utvikle et 
differensiert og kunnskapsbasert 
behandlings- og hjelpeapparat for 
avhengighetsbehandling». Hva 
kjennetegner, etter Rødts mening, 
et kunnskapsbasert hjelpeapparat 
innen rusfeltet?

– Det handler om at vi må ta ut-
gangspunkt i fakta, ikke i fordom-
mer. Det fins fortsatt fordommer 
mot rusavhengige, noe som etter 
mitt syn gir seg utslag i politiske 
tiltak som å jage dem halve byen 
rundt. Dette burde vi sluttet med 
for 50 år siden, det er på overtid at 
vi behandler rusavhengige med 
verdighet, svarer Bjørnar Moxnes.

– Hva er viktig for Rødt?
– Behandling, rehabilitering og 

ettervern er det viktigste for oss. 
Det må være en sammenheng-
ende behandlingskjede. Fra akutt 
avrusning til mer lang- og kortsik-
tig rehabilitering. I dag er det for 
mange hull i kjeden som gjør det 
vanskelig for dem som er inne til 
behandling å komme tilbake til et 
normalt liv. Mange overdosedøds-
fall kommer etter at rusavhengige 
har vært til behandling og avrus-
ning. De havner ofte i en kommu-
nal bolig uten oppfølgning. Også 
setter de seg et skudd og kroppen 
tåler mindre. Tunge rusavhengige 
får haugevis av bøter og bortvis-

ninger fra sentrum av politiet. Det 
løser ikke problemet. I program-
met vårt står det at rusavhengighet 
skal behandles som et helse- og 
sosialproblem, ikke et kriminali-
tetsproblem.

– Er Norge en versting når det 
gjelder overdoser?

– Vi må være forsiktige å sammen-
ligne, fordi forskningen fra andre 
land kan bygge på mer usikre data. 
I noen land vil man skåne familien 
ved å oppgi en annen dødsårsak 
enn overdose. I Norge har vi veldig 
presise tall. Vi kan ikke slå fast at vi 
er verstingen, men vi kan slå fast at 
260 overdosedødsfall er altfor mye.

– Rød Ungdom vil utrede legalise-
ring av milde stoffer. Hva tenker du 
om det? 

– Et ungdomsparti skal våge å ta 
andre standpunkt enn moderparti-
et. Det kan gi ny energi til rusde-
batten vår. Den debatten skal vi ta 
fremover mot vårt landsmøte. Der 
skal vi vedta nytt arbeidsprogram. 
«Ruspolitikk» er et av kapitlene 
som skal revideres. Det er ulike 
syn på dette i Rødt. Alt fra de som 
ønsker en veldig restriktiv politikk, 
til dem som ønsker en mer liberal 
politikk. Dagens program er et 
slags kompromiss. Jeg har ikke 
hørt så mange i Rødt som ønsker 
avkriminalisering.

– Hvorfor er dagens program  
et kompromiss?

– På den ene siden er vi for å 
innskrenke skjenketidene. På den 
andre siden ønsker vi å etablere 
flere sprøyterom. Vi er også for 
en kraftig utvidelse av legemid-
delassistert rehabilitering som 
virkemiddel. Men å gå derfra til å 
avkriminalisere bruk av hasj er noe 
annet igjen.

– Ønsker dere å tillate røyking  
av heroin på sprøyterommet?

– Vi har hatt det oppe til disku-
sjon, men ikke konkludert med 
noe enda. Så det er vanskelig å 
støtte forslaget om å tillate røyking 
før partiet har tatt et standpunkt. 
Samtidig er det et paradoks at vi 
har klart et røykerom på dagens 
sprøyterom i Oslo. Men vi får nei 
av helseministeren. Det er klart 
mindre skadelig å røyke enn å 
injisere.

– I november i fjor ble opptrap-
pingsplanen for rusfeltet lagt frem. 
Får kommunene et for stort ansvar?

– Spørsmålet er om kommunene 
klarer å følge det opp fullt ut. Jobb, 
aktivitet og bolig er kommunenes 
ansvar. Men alle kommuner er 
ikke rigget for det. Det mangler 
ofte penger og kapasitet. Det er jo 
i kommunene folk bor og folk har 
helsetjenestene sine. Så dersom 
det følger med nok midler, så 
håper vi på et løft. Man må unngå 
den klassiske tabben om at Stortin-
get flytter over ansvar til kommu-
nene, uten at det følger med nok 
midler til å gjennomføre det.

– Hva ville du ha gjort om du var 
helseminister?

– Jeg opplever stivsinn fra Bent 
Høie. Han viser liten vilje til å 
lytte til dem som er tettest på 
utfordringene. For det første ville 

jeg arbeidet for større åpenhet for 
kommuner som ønsker å prøve ut 
nye metoder. Jeg ville også styrket 
det forebyggende arbeidet. I tillegg 
ville jeg styrket behandlings- og 
hjelpeapparatet. Hullene i behand-
lingskjedene må tettes. Det trengs 
en kraftig opprustning av etter-
vernstilbudet for rusavhengige. I 
hovedstaden er det altfor mange 
som havner i en kommunal bolig 
uten oppfølging. Der blir det ofte 
en oppsamling av mennesker som 
sliter med rus og psykiske proble-
mer. Det er oppskriften på hvordan 
dette ikke skal gjøres. Veien tilbake 
til rus er kort i de bomiljøene.

– Hvordan vil Rødt løse dette?
– I programmet vårt har vi noe 

som heter tilbakeføringsgaranti. 
Det er en garanti som skal sikre 
den enkelte individuell oppfølging. 
Når man har vært i behandling og 
skal komme tilbake til en normal 
hverdag må det være på plass et 
jobb- og botilbud. Denne garan-
tien burde Bent Høie tatt en kikk 
på. Det betyr mye for dem som har 
vært i behandling at ting blir lagt 
til rette slik at de kan ta fatt på livet 
sitt igjen. Ofte blir det litt for mye 
at man «satser på at det går bra».

– Er du enig i at forebyggings-
perspektivet er mangelvare i norsk 
ruspolitikk i dag?

– Det er vanskelig å si bastant 
ja til det. Den restriktive politik-
ken skal ta vare på de pårørende, 
ivareta alle de som er rundt og ikke 
minst forebygge at flere blir rusav-
hengige. Og det er et godt argu-
ment for en restriktiv ruspolitikk. 
Har en i familien en rusavhengig-
het, så påvirker det hele familien. 
Da trenger også resten av familien 
hjelp.

– Hva ville Rødt gjort med dagens 
alkoholpolitikk?

– Alkohol er jo det farligste. Vi 
vil innskrenke skjenketiden. Der 
de har gjort det har det ført til 
mindre kriminalitet og vold. Jo 
lengre du kan drikke, jo fullere blir 
du. Og da er terskelen lavere for 
at man gjør noe dumt. Vi må være 
tøffere med dem som skjenker 
mindreårige og de utestedene. Vi 
må luke ut de useriøse aktørene i 
utelivsmarkedet. De er det mange 
av. Det skal være lett å miste skjen-
kebevillingen. Vi er imot Frp sin 
politikk som vil ha salg av vin og 
sprit i dagligvarehandelen. Det er 
galskap. Justisminister Anundsen 
vil til og med legalisere hjemme-
brenning. Det er vi imot. 

– Hva med tax-free-ordningen?
– Den bør Vinmonopolet overta. 

Jeg kan ikke skjønne hvorfor et tysk 
firma skal styre det. Inntektene fra 
Vinmonopolet kan jo brukes til 
fornuftige ting gjennom felleskas-
sa. Istedenfor havner hundrevis av 
millioner i lomma til et tysk firma.

– Hvordan vil du beskrive  
anbudssystemet vi har i dag?

– Det er en mare. Et prispress 
som ofte går utover kapasitet og 
kvalitet. Anbudsregimet har en 
rekke negative effekter og bærer 
preg av kortsiktighet. De som er 
råest på å presse ned lønn og pen-
sjon vinner. Vi trenger langsiktige 
samarbeidsavtaler med de ideelle. 
Det bør vi gjøre langt mer av. Så 
vil Rødt at Stortinget skal vedta 
samme prinsipp for rusomsorg 
som for skolen. Alle mener at hver 
krone til skole skal gå til elevens 
beste. Selv Høyre sier det. Hvorfor 
skal ikke det samme prinsippet 
gjelde for rusavhengige? Er det en 
prinsipiell forskjell på rusavhen-
gige og deres behov for velferd 
og elevers behov for utdanning? 
Det er skattepenger alt sammen. 
Rød-grønn side sammen med KrF 
burde kunne samle seg om et sånt 
prinsipp. Og da er vi kvitt mange 
av de kommersielle aktørene, sier 
Moxnes.

– Hva bunner ditt engasjement  
for ruspolitikk i?

– Som mange andre, kjenner 
også jeg mennesker som har slitt 
med rus. Uansett hvor man er i 
samfunnet så er rusavhengighet 
et problem. Heldigvis finnes det 
mange eksempler på at det kan gå 
bra. Jeg har besøkt flere rusinstitu-
sjoner og møtt mange rusavhengi-
ge. Det er all slags folk. Målet er et 
ønske om rusfrihet og å få livet sitt 
på stell. Det er motiverende å møte 
dem og se hva de har av ressurser. 
Jeg vil rette opp de feilene som er 
i systemet. Det kan vi politikere 
gjøre noe med. 

   
FA

K
TA

«KJØR DEBATT»
Dette er niende og siste del i en serie av 
intervjuer med sentrale norske politikere 
om dagens ruspolitikk. Tidligere har 
vi intervjuet Audun Lysbakken (SV), 
Rasmus Hansson (MDG), Olaug Bollestad 
(KrF), Kari Kjønnaas Kjos (Frp), Torgeir 
Micaelsen (Ap), Bent Høie (H), Kjersti 
Toppe (Sp) og Ketil Kjenseth (V).

Tax-free-ordningen bør Vinmonopolet 
overta. Jeg kan ikke skjønne hvorfor  

et tysk firma skal styre det, sier  
leder i Rødt, Bjørnar Moxnes.

  BLÅ KORS MAGASINET RUSFRI   KJØR DEBATT 
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  BLÅ KORS MAGASINET RUSFRI   VIDEREGÅENDE SKOLER I BLÅ KORSVIDEREGÅENDE SKOLER I BLÅ KORS  BLÅ KORS MAGASINET RUSFRI    

Denne høsten startet det nesten 500 elever på Blå Kors’ fire videregående skoler: 
Øvrebø, Hop, Seiersborg og Aglo. Rektorene er godt fornøyde med fulle klasserom! 
AV STEN MAGNE BERGLUND TEKST OG TOR STEINAR JOREM FOTO

Nesten 500 elever på  
skolebenken hos Blå Kors

Aktiviteter og undervisning er i gang 
ved Blå Kors’ videregående skoler.

SKOLESTART

Assisterende rektor ved Seiersborg 
videregående skole i Fredrikstad, 
Espen Lofstad Andersen, forteller 
at de har tatt imot 90 elever i høst. 

— Det er det antallet vi ønsker 
å ta inn. Vi har ventelister, men 
hadde ønsket oss noen flere elever 
på VG2 industriteknologi. Alt i alt 
er vi godt fornøyd med innsøkin-
gen, sier Andersen.

Seiersborg videregående skole 
tilbyr tilrettelagt videregående 
opplæring for elever som trenger 
det, slik alle skolene i Blå Kors gjør. 
Overgangen fra ungdomsskolen til 
videregående er for mange en bar-
riere, og mange elever faller ut av 
skolen. Det kan være mange årsaker 

til at overgangen til videregående 
blir uoverkommelig. På skolene  
i Blå Kors tilrettelegges det for den 
enkelte elev, slik at de kan gjennom-
føre utdanningen.

— Her på Seiersborg har vi et 
positivt og helhetlig syn på elev-
ene. Vårt mål er å skape et trygt og 
inkluderende miljø for alle, sier 
Andersen.

OGSÅ REKTOR VED HOP VIDEREGÅENDE 
SKOLE, Steinar Våge, er fornøyd etter 
rekordinnsøking i år. 

— Vi har en ledig plass på VG2 
industriteknologi, ellers har vi fulle 
klasser. Vi har aldri tidligere hatt så 
mange elever som søker seg inn hos 

oss, forteller Våge. Hop videregåen-
de skole på Askøy er godkjent for 84 
elever, og har en rekke forskjellige 
tilbud, alt fra design- og håndverk 
til industriteknologi og barne- og 
ungdomsarbeiderfag. I tillegg eier 
skolen Hop Kompetansesenter, som 
tilbyr kurs og sertifisering for meka-
niske fag og gir tilbud om læreplass 
til elever.

— Skolen er i dag for liten, og vi vil 
derfor måtte utvide neste år, sier Våge.

Vi treffer også på en fornøyd rek-
tor ved Øvrebø videregående skole 
i Vennesla.

— I år har vi fått om lag 100 
elever, fordelt på ti klasser, forteller 
Ole Arild Endresen.

AGLO VIDEREGÅENDE SKOLE PÅ SKATVAL 
i Nord-Trøndelag er den største 
skolen i Blå Kors, med over 200 
elever. De jobber hardt for å skape 
et godt miljø ved skolestart, og at 
lærere og elever skal bli godt kjent 
med hverandre i begynnelsen av 
skoleåret.

Lærer Tor-Steinar Jorem skriver 
på nettsidene til skolen at ett Aglo-
løfte blir elevene minnet på, når de 
starter opp:

— Å bli sett - det kan vi garantere 
at elevene våre skal få oppleve dette 
skoleåret. Og et av mottoene for det 
nye skoleåret er: «Vårt mål – alle  
i mål», skriver Jorem.

I år satte Aglo videregående skole 
rekord i antall nasjonaliteter på 
skolen. Mer enn 25 prosent av elev-
ene har sin bakgrunn fra et annet 
land. Dette skoleåret er ikke mindre 
enn 26 ulike land representert i den 

store elevflokken. Skolens avdeling 
for helse- og oppvekstfag er et godt 
eksempel. Der må du stundom 
kikke litt rundt for å treffe på norske 
elever. Det du derimot ikke trenger 
å lete etter er det gode humøret. 
Norge, Somalia, Kongo, Palestina 
og Burundi er gode og spennende 
kombinasjoner. På denne avdelin- 
gen har 19 elever startet livet et  
annet sted enn i Norge.

REKTOR GØRILD JORAMO VED AGLO synes 
det er både spennende og naturlig 
å lede en skole med mange nasjo-
naliteter.

— Norge er blitt flerkulturelt, 
og da er det rimelig at det også vil 
gjenspeile seg i skolene. Det er en 
stor ressurs for alle elevene og for 
skolen at vi er så mange fra forskjel-
lige land. Det er flott og viktig å få 
førstehånds kjennskap til men-

nesker fra ulike kulturer. Vi vil alle 
sammen møte mennesker fra andre 
kulturer enn vår egen i yrkene våre, 
og da er det gunstig å få mulighe-
ten til å bli bedre kjent allerede på 
skolen, sier Joramo.

Hun forteller at de får besøk av 
elevene fra Stjørdal Voksenopp-
læringssenter hvert år, og forrige 
skoleår fikk de også for første gang 
besøk fra Voksenopplæringssente-
ret på Frosta.

— Vi synes det er fint å få vist 
fram programområdene vi har og 
selve skolen slik at elevene vet hva 
de kan velge mellom. Jeg tror også 
at mange minoritetsspråklige elever 
kjenner en god del av dem som 
allerede er elever her, og da kan det 
virke som om elevene våre snakker 
positivt om oss. I tillegg har vi et 
lite og oversiktlig miljø som jeg tror 
mange setter pris på, sier Joramo. 

Foto: 
 Anne-Lise Sundbø
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— Blå Kors har startet Posebyen kultur-
skole for å gi et tilbud til barn og unge som 
lever under vanskelige oppvekstvilkår. 
Posebyen Kulturskole legger vekt på sosialt 
samvær. Styrking av selvtillit og mest-
ringsfølelse er viktig her, forteller Arvid 
Solheim.

Posebyen kulturskole, som blir et tilbud 
for unge mellom 8 og 20 år, skal ledes av 
Ronnie Jacobsen, en profilert bluesgitarist 
og mannen bak «Blå Torsdag», Blå Kors’ 
gratiskonserter med kjente artister i Kris-
tiansand. Han har fått med seg fire kjente 
musikere som skal være «faddere» for barn 
og unge ved kulturskolen.

– DE FØRSTE ELEVENE STARTER OPP I MIDTEN AV 
SEPTEMBER. På vår skole får de 45 minutters 
undervisning, i stedet for 20 minutter som 
er vanlig. Vi legger også opp til at det blir 
en enkel sosial samling etter timen. Det 
skal oppleves trygt og godt å være elev på 
denne skolen, sier Ronnie. Han forteller at 
i første omgang blir det satset på under-
visning i rytmisk musikk, det vil si gitar, 
bass og trommer. Men senere kan tilbudet 
bli utvidet til flere typer instrumenter og 
sjangere.

Han er ikke lite stolt av å ha fått til en 
unik fadderordning for barn og unge, med 
Jonny Sjo (fra D’Sound), Karl Oluf Wenner-
berg (trommis i a-ha), Tommy Kristiansen 
(kjent fra samarbeid med Maria Mena, Kurt 
Nilsen) og Bjørn Charles Dreyer (doktor-

gradsstipendiat ved Universitetet i Agder).
— Ingenting motiverer mer enn å få 

spille med noen av de store stjernene. Det 
blir workshop én gang per semester, og da 
åpner vi opp for Kristiansand kulturskole 
sine elever også.

PÅ ÅPNINGEN VAR OGSÅ DEN PÅTROPPENDE  
REKTOR Sjur Høgberg ved kulturskolen  
i Kristiansand tilstede. Han var full av lov-
ord og skrøt av et godt samspill mellom det 
offentlige og de ideelle organisasjonene. 
Høberg overrakte også en fantastisk gave, 
en Fender Stratocaster av samme type som 
selveste Jimi Hendrix spilte på. Den vil bli 
til stor glede for fremtidige elever.

Virksomhetsleder Ronnie Jacobsen var 
meget stolt og gav uttrykk for stor glede  
og takknemlighet.

— Alt dette gjør at Blå Kors kan reali-
sere drømmen om en bedre oppvekst for 
barn og unge i Kristiansand. I tillegg er 
dette en pilot i nasjonal sammenheng.  
Jeg ser for meg at lignende Kulturskoler 
kan etableres i andre norske byer også. 
For Blå Kors handler det om å fore-
bygge og realisere visjonen: «Med hjerte, 
kunnskap og kraft skaper vi muligheter for 
mestring og mening!» En visjon som er helt 
sammenfallende med Posebyen kultur-
skoles intensjoner, sier Jacobsen.

Posebyen kulturskole er et samarbeid 
mellom Blå Kors, Kristiansands kommu-
nale kulturskole og stiftelsen Cultiva. 

Fult trøkk på Posebyen kulturskole 
som Blå Kors Kristiansand har startet 

opp med støtte fra Kristiansand 
kommune og stiftelsen Cultiva.

POSEBYEN KULTURSKOLE   BLÅ KORS MAGASINET RUSFRI    

BLÅ KORS 
KRISTIANSAND

Ny type kulturskole gir  
unge nye muligheter
Mandag 22. august ble Posebyen kulturskole høytidelig åpnet av Kristiansands 
varaordfører Jørgen Kristiansen (KrF). Sammen med daglig leder i Blå Kors,  
Arvid Solheim, klippet han over snoren og erklærte kulturskolen for åpnet. 
AV HENNING REME TEKST OG FOTO / STEN MAGNE BERGLUND TEKST

  BLÅ KORS MAGASINET RUSFRI  POSEBYEN KULTURSKOLE

Ronnie Jacobsen (til v) er ny virksomhetsleder for Posebyen 
kulturskole, som er startet opp av Blå Kors Kristiansand. Daglig 

leder Arvid Solheim er godt fornøyd og sier dette er et viktig 
tilbud til barn som vokser opp i en vanskelig familiesituasjon.
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Tanker etter ett år 
ved Blå Kors Slemdal

PASIENT 
I ETT ÅR

Hvordan er det å være pasient på et behandlingssenter 
gjennom et helt år? Hvilke tanker gjør man seg rett før 
utskrivning etter såpass lang tid innenfor senterets  
trygge rammer? Kenneth (37) forteller. 
AV STEINAR GLIMSDAL  TEKST OG FOTO

Kenneth velger å være anonym 
i dette intervjuet, ikke minst av 
hensyn til familien. Han kommer 
fra en familie sterkt rammet av 
rusmisbruk. Han forteller om en 
barndoms- og ungdomstid preget 
av rusavhengighet. Rusingen be-
gynte for hans del i 13-årsalderen. 
Det begynte med sniffing, fortsatte 
med hasj, ecstasy. Kenneth deltok 
aktivt i forskjellige partymiljø i en 
bydel øst i Oslo.

Bunnen ble nådd for et par år 
siden, forteller han. I forbindelse 
med et seks måneders fengselsopp-
hold meldte tanken seg for alvor 
om å gjøre noe med sin situasjon, 
å komme seg ut av det uføret han 
var havnet i. Kenneth begynte å 
orientere seg blant mulige behand-
lingstilbud.

VALGET FALT TIL SLUTT på det tilnær-

met nyåpnede Blå Kors Behand-
lingssenter Slemdal i Oslo. Han ble 
tatt imot som pasient i slutten av 
september i fjor.

– Det var spennende med et 
nesten nyåpna behandlingssenter 
i kort avstand til Oslo sentrum. For 
meg var det en stor fordel at det lå i 
Oslo. Jeg måtte jo uansett lære meg 
å takle den korte avstanden til Oslo 
sentrum, sier Kenneth.

KENNETH FORTELLER AT HAN HADDE 
VÆRT SKEPTISK dersom Slemdal 
hadde blitt presentert som et «te-
rapeutisk samfunn» eller som til-
hengere av den såkalte «tolvtrinns-
modellen» i rusbehandlingen. 
Beskrivelser som «miljøterapeutisk 
tilnærming med fokus på daglig 
fungering», «aktivitetsrettet terapi», 
«treningsterapi» - slik det står på 
Slemdals hjemmeside – traff bedre 

Kenneths ønsker og behov.
Kenneth forteller om hvor viktig 
det er å ta tiden til hjelp.

– Det har gått sakte med meg. 
Det er først i løpet av de siste 
månedene jeg synes det har begynt 
å gå framover. Jeg var virkelig langt 
ned da jeg kom hit. Lenge var det 
ikke noen utvikling. Jeg hadde jo 
rusa bort alle følelser gjennom 
mange år, sier han.

Kenneth har for det meste bodd 
på hospits siden ungdommen. Her 
gjaldt det framfor alt å holde alle 
følelser under lokk.

– Jeg har vært hekta på piller 
halve livet. Nå bruker jeg kun Subo-
xone på grunn av min heroinavhen-
gighet, sier han.

– HVORDAN HAR DET DAGLIGE AKTIVI-
TETSOPPLEGGET her ved Slemdal 
fungert for deg?

– Villmarksgruppa og samtale-
gruppa som jeg har deltatt i har 
betydd alt for meg. Dessuten kom 
jeg inn i en fin treningsrutine 
med en gang jeg kom hit. Jeg har 
lagt på meg 20 kilo. Det kjennes 
bra, sier han med et smil. – Her 
ved Slemdal har jeg for første 
gang møtt problemene på riktig 
måte. Det er min opplevelse i 
alle fall. Det er ikke bare å slutte 
å ruse seg. Du trenger å gå litt i 
dybden også.

KENNETH HAR PROGRAMMET KLART for 
tiden etter Slemdal-oppholdet:

– Jeg skal følge opp med en 
ukentlig avtale ved Blå Kors Polikli-
nikk i Oslo, og jeg begynner snart 
ved snekkeravdelingen ved Blå 
Kors’ arbeidstreningstilbud Reha-
bil her i byen. Også har jeg fått meg 
leilighet!

– Hva er ditt råd til dem som 
kommer etter deg som pasienter 
ved Slemdal?

– Det måtte bli: Hold ut, ta tida 
til hjelp, stå i det! Det blir bra!

VED OPPSTART I FJOR slet Blå Kors 
Behandlingssenter Slemdal 
med å bli kjent blant potensielle 
pasientgrupper og i det offentlige 
hjelpeapparatet. Kenneth fortel-
ler at positive rykter går nå om 
Slemdal i mange miljø, og han har 
en rørende opplysning å dele med 
oss til slutt:

– Jeg har «markedsført» Slemdal 
overfor broren min. Han har slitt 
med det samme som meg gjen- 
nom mange år. Han kommer hit  
i morgen for å begynne i behand-
ling! Jeg skal stå klar og ønske ham 
velkommen, lover Kennth med et 
bredt smil. 

Villmarksgruppa ved Blå Kors Slemdal 
tok i sommer for seg elva Sjoa. Dette er 

Kenneths båt på vei ned gjennom strykene. 
(Foto: Sjoa Rafting)

«Har du sett den Gjendineggen 
noen gang?» Villmarksgruppa på 

vei over Besseggen i sommer.  
(Foto: Peter Olav Dannevig)

Pasienter ved Blå Kors Slemdal skal ikke gå 
langt før Oslomarka viser seg fra sin beste 
side. (Foto: Peter Olav Dannevig)
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ARENDALSUKA

Hilde stilte opp for å fortelle sin  
historie under Arendalsuka i sommer.

Klinikksjefens 
tanker
Hva tenker klinikksjef Eva Christin Fjellbu etter 
ett år og ni måneder med drift ved Blå Kors 
Behandlingssenter Slemdal? 
VED NOTATBLOKKEN: STEINAR GLIMSDAL

– Vi har hatt en spennende opp-
start. Det gjelder å bli kjent med 
hverandre som personalgruppe 
og ikke minst å bli kjent som et 
behandlingstilbud ute i rusfeltet. 
Vi hadde fra første dag et krav om 
å oppnå 100 prosent pasientbe-
legg, noe vi visste ikke ville være 
realistisk. Jeg er veldig takknemlig 
for det gode og konstruktive sam-
arbeidet vi hele tiden har hatt med 
oppdragsgiver Helse Sør-Øst. Og vi 
er veldig fornøyd med at vi nå kan 
rapportere om nesten 100 prosent 
belegg, men uten at vi må operere 
med for lange ventelister. I dag er 
ventetiden ca 18 uker.

– Mangel på avrusningsplasser 
i Oslo forsinket oppstarten vår. Vi 
måtte i begynnelsen ta imot mange 
flere av de aller tyngste pasientene 
enn det vi har mulighet til i dag. 
Det var ikke rom for å gi avslag av 
hensyn til en faglig forsvarlig sam-
mensatt pasientgruppe. Kravet fra 
Helse Sør-Øst var viktig å nå for å 
kunne overleve som institusjon.

– Vi skulle samtidig med å 
etablere et behandlingssenter bli 
en personalgruppe preget av godt 
samarbeid. Alle var nye for hver-
andre. Det var mange søkere til 
stillingene og personalet ble hentet 
inn fra mange institusjoner – og fra 
et mangfold av behandlingstradi-
sjoner. Rutinene skulle etableres i 
tråd med vårt behandlingsopplegg 
og vår ytelses avtale.

– Etter hvert halvår foretok vi en 
spørreundersøkelse blant pasien-
tene. Vi evaluerte resultatene, og 
vi endret vår turnus etter det. Nå 
har ting stabilisert seg, og vi ser at 
vi ikke trenger å endre turnus for 
hvert halvår lenger. Det foretas 
justeringer av behandlingspro-
grammet etter tilbakemeldinger 
fra pasientene og det vi erfarer som 
personal. Det er en betingelse at 
ting fungerer godt i personalet, for 
vi må ha vekst der også. Vi hadde 
så stort tempo det første året at 
vi slet med å få til en nødvendig 
møtestruktur. Dette kom på plass 
etter hvert, på samme måte som 

at veiledningen og programmet vi 
jobber ut fra er godt etablert nå. Jeg 
tror vi kan si at de ansatte i dag har 
et eierforhold til Slemdal. Vi har 
stått på sammen og blitt kjent med 
hverandres sterke og mindre sterke 
sider alle sammen. Vi har alle kom- 
met nærmere hverandre gjennom 
det. Vi har stått sammen «i både 
onde og gode dager». Sammen har 
vi bygget noe vi er stolte av. En utro-
lig flott personalgruppe, med  
et enormt engasjement.

– Slemdal sin faglige tilnærming 
er mentaliseringsbasert terapi. 
(Dette forkortes «MBT», se mer på 
mentalisiering.no. Red) Vi føler 
dette står godt til Blå Kors’ verdi-
grunnlag. Det handler om å prøve 
å forstå seg selv innenfra, og sam-
tidig se hvordan andre oppfatter 
deg. Vi legger vekt på en undrende 
og ikke-dømmende holdning i vårt 
arbeid og i vår relasjon til hver-
andre, både ansatte og pasienter. 
Vi har Bente Sommerfelth jevnlig 
hos oss for å ruste oss faglig på 
MBT, og vil fortsette med å benytte 
henne som veileder fremover.

– Når det gjelder oppfølgingen 
av våre pasienter må jeg si vi er 
veldig fornøyde med at vi har Blå 
Kors Poliklinikk og arbeidstre-
ningstilbudet Rehabil her i Oslo 
som gode samarbeidspartnere. 
Ellers legger vi som kjent stor vekt 
på villmarksgruppa og forskjellige 
friluftsaktiviteter, og også enkle 
aktiviteter som ikke koster noe  
– og som er lette å følge opp for 
den enkelte etter oppholdet her 
ved Slemdal. 

På tross av at det var tidlig på 
morgenen var det fullt hus i det som 
ble omtalt som en av Arendalsukas 
viktigste frokoster. Forfatter Tore 
Renberg innledet med  
å lese et utdrag fra romanen «Kom-
pani Orheim». En bok som handler 
om å vokse opp med en far som 
drikker for mye.

Å ha trygge voksne i livet sitt er 
det aller viktigste for alle barn. Om 
man ikke har det bra hjemme, er 
det avgjørende å få hjelp. Omkring 
90.000 barn lever sammen med en 
forelder som har misbrukt alkohol 
det siste året. En av dem som valg-
te å fortelle sin historie var Hilde. 
Hun vokste opp i et hjem preget 
av rus. Hun har trodd at hun ikke 
skulle bli noen ting. Hun så for seg 
at hun alltid ville være nederst på 
rangstigen. Så kom vendepunktet.

– I 2013 FIKK JEG DIAGNOSEN DEPRESJON.  
Da bestemte jeg meg for at jeg aldri 
mer skulle være så langt nede. Jeg 
bestemte meg for å gjøre noe som 
ga meg en god følelse, og dro på 
trening. Jeg kjente på mestringsfø-
lelse når jeg kom hjem fra trening. 
Den følelsen jeg hadde lett etter, og 
jeg trengte mer av den. Treningen 
skulle bli en regelmessig rutine. 
Det gjorde meg bedre. Hver gang 
fikk jeg et lite håp, og jeg fikk troen 
på at jeg kunne klare noe. Jeg ble 
gladere, og klarte å fungere mer i 
hverdagen. Istedenfor å sitte inne 
og gjemme meg, kom jeg meg ut. 
Jeg ble i bedre form og klarte å stå 
oppreist uten kun å tenke negativt 
og dømme meg selv.

– HVORFOR VALGTE DU Å FORTELLE 
DIN HISTORIE PÅ FROKOSTMØTE  
I ARENDALSUKA?
– Tidligere har jeg delt mye av min 

historie på bloggen min bedre-
meg.no. Etter flere innlegg der har 
jeg fått flere tilbakemeldinger fra 
folk som har opplevd lignende 
ting. De forteller at de aldri før 
har våget å snakke om det. Jeg 
har kjent på følelsen av å kunne 
hjelpe. Å være der for andre. Jeg 
vet at ved å dele min historie, er 
det flere som tør å åpne seg. Flere 
som tør å be om hjelp, for å ta tak 
i livet sitt. Vi har bare et liv, og det 
er på tide å leve det.

– HVORDAN HAR DU DET I DAG?
– I dag er jeg endelig lykkelig. Jeg 
er i 100 prosent jobb som personlig 
trener. Jeg har en fantastisk kjæ-
reste som jeg kan dele alt med. For 
første gang på mange år får jeg til  
å le sammen med dem jeg er glad 
i. Jeg klarer å prate om ting jeg før 
har sett på som utrolig vanske-
lig. Jeg er en aktiv mamma, som 
endelig får til å leve på en god måte 
sammen med familien min. Jeg 
føler meg ikke lengre alene, selv 
om jeg verken har kontakt med 
mamma eller pappa. Jeg er rik. Ikke 
på penger, men på erfaring og på 
kjærlighet til dem som betyr mye 
for meg. Jeg er en sterk jente med 
bein i nesa, som brenner for  
å hjelpe andre.

– DITT RÅD TIL DEM SOM ER  
I SITUASJONEN DU VAR I? 
– Jeg råder dem til å søke hjelp. 
Ikke bruk hele livet ditt på at andre 
skal dra deg ned til et sted du ikke 
fortjener å være. Ta tak i det, finn 
noen å snakke med, del opplevel-
sene du har. Det vil ta tid, og det vil 
være tøft. Men det vil absolutt være 
verdt det.

Lyst å lese mer om Hilde? Ja, da er  
det bare å sjekke ut bedremeg.no. 

«Hvis jeg bare  
hadde vært snillere»
Under Arendalsuka gikk Blå Kors Kompasset sammen med 
Jeg Ser-kampanjen, Av-og-til og Barn av rusmisbrukere 
(BAR) for å sette fokus på hvordan det er å vokse opp  
med foreldre som drikker for mye alkohol. 
AV ANDERS BLIXHAVN TEKST OG FOTO
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Fortet, Christiansholm festning, ligger 
flott plassert i sentrum av Kristi-

ansand. Fortet var innredet med fem 
hovedutfordringer:
• Weigh your choices
• Stay on the path
• Feel the unknown
• Don´t get eaten
• This shouldn´t hurt.

Lagene hadde to minutter på seg for å 
løse hver oppgave og få med seg et nøk-
kelord slik at man kunne komme frem til 
løsningssetningen. Over 80 lag, 270 per-
soner, gikk gjennom utfordringene i løpet 
av første helg i august. Med gode rekvisit-
ter og stemningsmusikk var følelsene til 
å ta og føle på. Skrik fra «The Unknown» 
kom i ny og ne slik at ingen kunne være 
sikre på hva som ventet dem inne i løypa. 
Løsningssetningen ligger i tittelen: «Fan-
gene på Fortet Sommeren 2016».

MANGE AKTIVITETER RUNDT FORTET
Ute på festningstorget og rundt fortets 
murer, var det full aktivitet hele lør-
dagen. Det var vikingeleker for barn 
og voksne, franske pannekaker og 
sceneshow fra flere av byens kreative 
og musikalske krefter. Publikum koste 
seg. Danse-crew fra Kristiansand Urban 
Dansestudio, KRS Beast, Team Physix og 
håndballjentene fra Vipers var blant de 
som bidro. Det vrimlet av folk som gikk 
inn og ut av fortets porter og sola skinte 
på alle fangene og kjettingene. Det ble 
en flott dag for nærmere 600 barn, ung-
dom og voksne!

Det var Blå Kors Ung Kristiansand som 

hadde invitert guttene fra Team Physix 
fra Østlandet. De hadde flere show og 
koste seg sammen med alle barna og de 
voksne som hang i stengene. Joefrey Ra-
gasa Sacyaton og Sander Bratlie fortalte 
historier fra livene sine i fattigdom på 
Filippinene og skolemobbing over flere 
år. Man merket stillheten fra publikum 
da de modig gav av seg selv. Sander 
fortalte om viktigheten av å føle på mest-
ring, og han sier at det er en vanvittig 
følelse å mestre egen kropp. Guttene er 
så takknemlig og glade for å kunne være 
sammen med Blå Kors Ung og sette sin 
hjertesak om mestring, familielike venn-
skap og rusfrihet på agendaen.

HØSTFERIE I KRAGERØ
Årets høstferie for Blå Kors Ung Kristi-

ansand holdes på Kragerø Resort og skal 
inneholde trening, lek og moro sammen 
med Team Physix’ grunnlegger Ahmed 
Valentino Kerigo, hans bror og coach 
Nizam Valentino Kerigo, samt resten av 
street workout-crewet fra «Fangene på 
Fortet». Vi skal ha med oss «Snakk om 
mobbing» og holde workshop om temaet 
mobbing. Vi kan vel si at Blå Kors Ung 
Kristiansand er i ferd med å bygge seg 
inn i street workout-miljøet med storm-
skritt. Det har betydning for å kunne nå 
«asfaltungdom» og dem som trenger  
å kunne føle på en ekstra dimensjon av 
mestring i livet. Blå Kors Ung Kristian-
sand er kommet for å bli. De er synlige  
i byen og for de verdifulle bybarna.

Maria Jacobsen

Sommerens historiske speiderleir
I en hel uke i sommer var en stor speiderleir  
på gang med nesten 1000 store og små speidere. 
Leiren fant sted på Evjemoen i Setesdal.

H er var speidere fra Frelsesarmeen, 
Frikirken, Metodistkirken, Mis-

jonsforbundet Ung og selvsagt Blå Kors. 
For aller første gang i historien ble det 
arrangert leir av og for de fem speider-
korpsene i Norge. Blå Kors Ung speider-
korps (BKUS) stilte med hele fem av seks 
grupper på denne storstilte leiren.

I løpet av en hel uke fikk speiderne 
delta og oppleve en rekke ulike aktivite-
ter med både rafting, haik (speidere på 
tur og overnatter i skogen uten ledere), 
volleyballturnering, pionering, primitiv 
matlaging osv. Her var noe for enhver 
smak, og speiderne fra Blå Kors likte seg 
godt på denne felles leiren og synes det 
var fint å treffe andre speidere.

«MARKEDSDAG»
En av dagene på leir skulle alle korps lage 
sin egen aktivitet på en «markedsdag». 
Da fikk alle utdelt «hånd-daler» som 
betalingsmiddel, og så kunne en bruke 
disse til å kjøpe seg varer og tjenester. Da 
var det alt fra bålstekte vafler og pan-
nekaker, til svampekasting, lære å knytte 
knuter, få litt massasje, flette håret, tato-
vering og ansiktsmaling og mye annet. 
Blå Kors Ung speiderne arrangerte bl.a. 
«Leir-vigsel» for dem som fant kjærlig-
heten på leiren. Da kunne de gifte seg, 
få geleringer på fingeren, og ekteskapet 

varte til leiren var slutt. Over 40 par giftet 
seg, og det var mye latter og moro på den 
aktiviteten.

«FLY-FESTIVAL»
En annen av Blå Kors’ grupper arran-
gerte «fly-festival», med rekordforsøk i 
papirfly. Rekorden på 67 meter fra USA 
ble stående, men en finsk speider ble 
leirens beste med 21 meter. Hele torget 
yret for øvrig av speidere, ledere, rovere 
og besøkende, og det så ut til at alle 

aktivitetene var godt besøkt.
Ansatt leder i Blå Kors Ung, Catherine 

B. Hessen, besøkte leiren en av dagene 
for å treffe alle BKU-speiderne, og hun 
ble godt tatt imot av alle sammen. Hun 
og familien fikk delta på markedsda-
gen, og det synes de var veldig moro. 
Hun forteller om et sort engasjement 
fra lederne i korpset. Hun var veldig 
imponert over all aktiviteten - og opp- 
levelser speiderne får i løpet av en  
uke på leir.

Fangene på Fortet Sommeren 2016
Portene åpnet og folk hadde allerede gjort 
seg klare til å bli fanget på fortet. Helgen med «Fangene på Fortet» på 

Christianshol festning i Kristiansand 
hadde neo for både små og store.

Gutta i Team Physix 
underholder.

Blå Kors-gruppa fra Vennesla sørget for at en rekke 
speidere ble smidd i hymens lenker - om enn kun 

for den uken leiren varte. (Foto: Catherine Hessen)

Speidere vet å more seg med 
«hjemmesnekret» tivoliutstyr. 

(Foto: Catherine Hessen)
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Onsdag 27. juli skjedde det. Friluftsentusiastene, og Blå Kors-entusiastene,  
Eirin Toppen og Maria Erichsen krysset målsnoren ved Lindesnes fyr etter  
2670 lange kilometer på beina fra Nordkapp. 
AV IVAR EIDSAA TEKST OG FOTO

 Turen begynte nesten fire måne-
der tidligere med et særlig mål for 
øyet: Å skape engasjement for Blå 
Kors og organisasjonens «tidgivere» 
(frivillige).

En større turpause fant sted  
lørdag uka før på Fiskebrygga  
i Kristiansand. Med hundrevis av 
sommerturister og et strålende 
sommervær som ramme inntok  
Blå Kors den populære brygga  
i Sørlandets hovedstad for å sette 
fokus på de mange som gir av  
sin tid for å hjelpe andre. 

ARRANGEMENTET BLE LEDET AV TRUBA-
DUREN JØRN HOEL, og hedersgjestene 
var «Tidgiver-jentene» Eirin og 
Maria.

– For en strålende dag. Nå er 
vi kommet til Kristiansand, og vi 

har bare en tredagers etappe igjen 
innen vi når Lindesnes, sa Maria 
Erichsen.

– Vi er her på Fiskebrygga i Kris-
tiansand i dag for å fortelle om Blå 
Kors sitt arbeid, og inspirere andre 
til å gi av sin tid, forklarte Eirin 
Toppen.

– DETTE GIR OSS EN FLOTT ANLEDNING 
til å skulle sette fokus på de mange 
som gir av sin tid inn i det arbeidet 
vi driver, sa Arvid Solheim, daglig 
leder i Blå Kors Kristiansand.

– Tidligere benyttet vi begrepet 
frivillige om våre støttespillere. Dette 
har vi endret og benytter nå begrepet 
«tidgivere». Uten tidgivere ville vi 
aldri klart å nå ut til så mange som 
vi faktisk gjør. Antall tidgivere og de 
timene hver enkelt gir er avgjørende 

for omfanget av det arbeidet Blå 
Kors driver for å hjelpe mennesker 
ut av rus og til en ny start i livet, 
fremholdt Solheim.

EIRIN OG MARIA SIER TUREN FRA NORD-
KAPP har vært spekket med gode 
opplevelser og flotte møter med en 
rekke mennesker.

– Det har vært en tur med enormt 
mange inntrykk. Som da vi var  
i Tromsø og fikk møte menneskene 
bak Kompasset, som er et nytt  
arbeid i regi av Blå Kors i nord,  
sa Maria.

– Vi har lenge hatt en drøm om 
å gå Norge på langs og samtidig 
benytte turen for å promotere en  
organisasjon som vi kunne bidra til  
å skape en god blest omkring. Jeg 
har tidligere skrevet en oppgave om 

2670 kilometer for Blå Kors

Maria Erichsen (til v) og Eirin Toppen i Kristiansand. 
De ser fram til å passere målsnoren om få dager.

NORDKAPP – 
LINDESNES

Blå Kors og var litt kjent med arbei-
det som drives, fortalte Maria ivrig.

– TUREN HAR VIST OSS HVOR MANG-
FOLDIG ARBEIDET TIL BLÅ KORS ER, 
med blant annet Barnas Stasjon, 
tjenesten «Snakk om Mobbing», 
diverse kultur- og konsertscener, 
arbeid for barn og familier, arbeid 
for unge, rusomsorg og ettervern, 
sa hun.

For Eirin og Maria ble arrange-
mentet på Fiskebrygga i Kristian-
sand et godt avbrekk fra å gå  
i timesvis på stier og veier.

– I natt skal vi faktisk bo på  
hotell. Det skal bli godt å ligge  
i en god seng, lo Eirin Toppen.

– TUREN TIL MARIA OG EIRIN ER EN FIN 
ANLEDNING til å vise frem at arbeidet 
til Blå Kors er mer enn bare rusbe-
handling som vi er mest kjent for, 
forteller prosjektleder for Tidgiver-
kampanjen og markedssjef hos Blå 
Kors Kristiansand, Henning Reme.

– Vi hadde aldri klart å få til 
dette uten støtten vi har fått fra  
Extrastiftelsen. Stiftelsen støtter 
blant annet prosjekter og tiltak 
innen helse, som for eksempel 
forebyggende arbeid, rehabilite-
ring, omsorgsarbeid og folkehel-
searbeid, og har støttet Tidgiver-
kampanjen med over 400.000 
kroner. Vi er veldig takknemlige 
for dette, sier Reme.

– Vi håper også at turen Maria 
og Eirin kan inspirere mange av 
dem vi er i kontakt med til daglig  
å se verdien av komme seg ut, gjøre 
aktiviteter og få positive opplevel-
ser sammen med andre i natur og 
friluft, sier Reme.

JØRN HOEL HAR VÆRT STØTTESPILLER OG 
AMBASSADØR for kampanjen.

– Blå Kors gjør et fantastisk ar-
beid. Jeg oppfordrer alle til å gå inn 
og lese mer om arbeidet på de di-
gitale plattformene til Blå Kors. Blå 
Kors hjelper mange, utrolig mange, 
og fortjener all ære av arbeidet 
som legges ned, sa Jørn Hoel til de 
mange fremmøtte på Fiskebrygga, 
innen han avsluttet sin konsert 
med «Ei hand å holde i».

Helt avslutningsvis kom seks år 
gamle Gabriel frem til Jørn Hoel, 
og med mikrofonen i hånda stilte 
han spørsmålet «Hva synes du er 
det beste med Blå Kors»?

– Det er det litt vanskelig å svare 
på, fordi Blå Kors gjør så mye for så 
mange. Mitt svar til deg, Gabriel, 
må rett og slett være at omfanget 
på det arbeidet som Blå Kors gjør 
er det beste, svarte trubaduren. 

Endelig framme på Lindesnes 
etter fire måneder på løyper, 
stier og veier fra Nordkapp. 
(Foto: Henning Reme)

Lille Gabriel stiller et vanskelig spørsmål  
til folketrubaduren Jørn Hoel.

  BLÅ KORS MAGASINET RUSFRI    TIDGIVER-KAMPANJE
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NY DIREKTØR

STIFTELSEN BLÅ KORS FREDRIKSTAD  BLÅ KORS MAGASINET RUSFRI
 

Tok jobben med  
engasjement og lyst
Da direktøren i Stiftelsen Blå Kors Fredrikstad gjennom 17 år, Svein Høiden, 
meldte at han skulle gå av med pensjon ble stillingen hans lyst ut. Mange 
sterke kandidater søkte. Ingunn K. Skaara (53) var en av dem. Hun hadde 
jobbet som leder ved Stiftelsen siden 2009, hadde det engasjementet  
styret søkte etter – og lyst til å ta jobben. Hun fikk jobben! 
AV CAMILLA BROX FLODIN TEKST OG FOTO

– Styret viste meg stor tillit. Det innebæ-
rer et stort ansvar å takke ja, men også 
en stor mulighet. Det blir en spennende 
oppgave å skulle lede utviklingen videre, 
sier Skaara, som tiltrådte stillingen 16. 
mai i år.

MED HJERTE, KUNNSKAP OG KRAFT. Ingunn 
Skaara har alltid hatt et stort engasje-
ment i å hjelpe mennesker. Hun utdannet 
seg til førskolelærer med spesialpedago-
gikk (spes.ped.) ved Universitetet i Agder. 
Hennes mål var å få en jobb i barnever-
net. Det fikk hun. Hun har siden, gjen-
nom ulike stillinger i yrkeslivet, bidratt til 
at mange har fått styrket sine muligheter, 
både barn og voksne. Nå er hun klar for 
å bruke sitt engasjement i stillingen som 
direktør i Stiftelsen Blå Kors Fredrikstad.
– Sammen skal vi, ansatte og tidgivere, 
skape muligheter for mestring og mening 
for menneskene vi er til for, forteller 
Skaara, og legger til: Vi har faglig kunn-
skap, vi har hjertet med oss i møtet med 
enkeltmennesket – og vi skal yte våre 
tjenester med kraft.

VIRKSOMHETSLEDER I BLÅ KORS SIDEN 2009. 
Da Skaara flyttet til Fredrikstad meldte 
hun seg som frivillig på Barnas Stasjon. 
Hun hadde hørt om tilbudene der og 
ønsket å bidra med sin kompetanse og 
erfaring.

En dag da daværende direktør i Stiftel-
sen, Svein Høiden, var innom, snakket de 
sammen om en stilling som nettopp var 
utlyst. En stilling som virksomhetsleder 
for Jobbkonsulentene. Skaara var egent-
lig ikke på søken etter ny jobb.

– Svein fortalte om Jobbkonsulentene. 
Det handlet om å legge til rette for at folk 

skulle kunne yte sitt beste. Det handlet 
om å styrke deres muligheter. Stiftelsens 
verdigrunnlag var helt i tråd med mine 
verdier. Det handlet om å gi folk i sårbare 
livssituasjoner en sjanse, sier Skaara.
Det endte med ansettelse, og hun ledet 
virksomheten gjennom flere store en-
dringsprosesser i 5 år. 

I desember 2014 ble Skaara tilsatt som 
leder ved Barnas Stasjon. Der fikk hun 
mulighet til å bidra til arbeidet med å 
styrke lavterskeltilbudet gjennom at flere 
gravide og småbarnsfamilier fikk tilbud, 
og det ble satt i gang flere aktiviteter. Hun 
var der frem til hun gikk over i stillingen 
som direktør.

DEN FØRSTE TIDEN SOM DIREKTØR. En av 
Ingunn Skaaras første oppgaver har vært 
å lede en av virksomhetene i Stiftelsen, 
Blå Kors Hauga, gjennom en vanskelig 
anbudsprosess. Blå Kors Hauga, som i 
1997 ble etablert som et heldøgns bo- og 
omsorgstilbud for rusavhengige, skulle 
nå ut og kjempe for videre drift. I samme 
periode opplevde de et lavt, og synkende, 
antall innsøkinger, som i begynnelsen av 
juli resulterte i at de måtte stenge dørene 
og permittere de ansatte.

– Å stenge Hauga og å permittere de 
ansatte der var en svært vanskelig opp-
gave. En vanskelig situasjon for mennes-
kene som i perioder hadde hatt Hauga 
som et tilbud, vanskelig for kommunene 
som ville måtte finne andre tilbydere 
ved akuttbehov – og vanskelig for våre 
dedikerte ansatte gjennom mange år, sier 
Skaara alvorstynget.

Det ble en krevende prosess – i en alle-
rede travel hverdag som nytilsatt direktør. 
Og kontrasten var stor fra situasjonen på 

Hauga til feiring av utvidelse av Seiers-
borg videregående skole, 10-års jubileum 
på Barnas Stasjon og 40 års jubileum på 
Seiersborg.

DIREKTØRENS PLANER FOR VEIEN VIDERE. 
Stiftelsen Blå Kors Fredrikstad har i dag 
150 ansatte fordelt på syv virksomheter. 
Skaara vektlegger at de skal yte det beste 
for de mange menneskene som benytter 
tjenestene. Og menneskene som har Stif-
telsen som sin arbeidsgiver skal ivaretas.

– I godt samspill med styret, virksom-
hetslederne, våre ansatte og våre tidgivere 
skal vi med hjerte, kunnskap og kraft 
sammen bringe Blå Kors Fredrikstad inn 
i fremtiden.

– Vi skal fortsette å gi de gode tjenes-
tene, vi skal fortsette å endre i takt med 
behov og vi skal gripe muligheter, avslut-
ter Skaara. 

   
FA
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STIFTELSEN BLÅ KORS FREDRIKSTAD
• fremstår i dag som et av de større  

blåkorstiltak på landsplan
• består av syv virksomheter som alle 

har som mål å bistå mennesker til et 
bedre liv

• til sammen 159 ansatte fordelt på vel 
124 stillingshjemler ved årsskiftet

• stiftelsens syv virksomheter er Ila-
veien Bosenter, Kulåssenteret, Krise- 
og incestsenteret, Barnas Stasjon 
Fredrikstad, Varmestua i Fredrikstad, 
Seiersborg videregående skole og 
Jobbkonsulentene

Ingunn K. Skaara er fra i år den nye 
direktøren etter Svein Høiden  

i Stiftelsen Blå Kors Fredrikstad.
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I juli la Actis – Rusfeltets samarbeidsorgan frem resultatene fra en 
undersøkelse som er gjennomført blant ansatte hos Blå Kors, Frelses-
armeen og kollektivene som jobber med behandling av rusavhengige. 
AV ANDERS BLIXHAVN

Ventetidene  
ser ut til å gå ned

I undersøkelsen fikk de ansatte 
spørsmål om flere sentrale temaer 
i rusdebatten. I tillegg ble de også 
spurt om hvor godt eller dårlig de 
synes rusomsorgen fungerer i Norge 
i dag. Resultatene forteller oss at 
ansatte i behandlingsinstitusjone-
ne mener norske kommuner svik-
ter i oppfølgingen av mennesker 
med rusavhengighet. Det kommer 
tydelig frem at ettervernet må bli 
bedre. Hensikten med undersø-
kelsen var å få fram stemmer som 
altfor sjelden høres i rusdebatten, 
nemlig de som daglig jobber med 
mennesker som er rusavhengige.

TALL FRA FOLKEHELSEINSTITUTTET 
viser at risikoen for overdosedød 
er 16 ganger så høy de fire første 
ukene etter endt behandling. Når 
pasientene skrives ut fra behand-
ling i spesialisthelsetjenesten 
er det kommunene som overtar 
ansvaret. Avisen Klassekampen 
har snakket med sosionom Dagny 
Adriaenssen Johannessen ved Blå 
Kors Behandlingssenter Slemdal. 
Hun mener at organiseringen 
mellom spesialisthelsetjenesten og 
kommunene skaper problemer.

– Her er det selve organise-
ringen av tilbudet som burde ha 
kritikken, ikke kommunene eller 
de kommunalt ansatte, som ofte er 
dyktige ildsjeler. Det gir ingen me-

ning at vi skal dele opp på denne 
måten og skille mellom behand-
ling og ettervern, sier Johannessen 
til Klassekampen. Hun mener at 
behandling og ettervern må sees 
under ett.

– VEDLIKEHOLDSDELEN, ALTSÅ DET Å 
HOLDE SEG RUSFRI, er kanskje den 
mest utfordrende fasen. Pasien-
tene bygger opp relasjoner til 
institusjonen og får tillitt til både 
personalet og medpasienter. Det 
blir ofte svært vanskelig når disse 
båndene skal brytes i en kritisk tid, 
sier hun til avisen.

Johannessen mener at etterver-
net for tidligere rusmisbrukere 
skal være en integrert del av spe-
sialisthelsetjenesten.

– Den tiden man er inne på 
behandlingsstadiet skal man lære 
å håndtere livet utenfor, men når 
man står i det, er plutselig ikke 
støtteapparatet tilgjengelig lenger. 
Forandring og usikkerhet er 
vanskelig for alle mennesker. Her 
snakker vi om mennesker som er 
ferdige med behandling og som 
skal inn i ny leilighet, bygge opp 
nytt nettverk og kanskje inn i en ny 
sysselsetting. Så mye nytt vil være 
vanskelig selv uten rusproblemer, 
så med det på toppen, vil det bli 
ekstra krevende, sier Johannessen 
til Klassekampen.

– HVORFOR ØKER RISIKOEN FOR  
OVERDOSEDØDSFALL?

– Jeg tror det er fordi man tåler 
mindre etter en rusfri periode og 
ofte faller tilbake til gamle møn-
stre og ikke minst gamle mengder 
med brukerdoser. Ofte kjenner 
man kanskje ikke til styrken på 
rusmidlene som er i omløp akkurat 
da – og hvor mye man selv faktisk 
tåler, avslutter Johannessen.

Her er noen hovedfunn fra 
undersøkelsen:
• Over 80 prosent mener oppføl-

gingen fra kommunen av sosiale 
tilbud/nettverksaktiviteter er 
«svært dårlig» eller «dårlig».

• 3 av 4 mener at oppfølgingen 
fra kommunen med tildeling av 
egnet bolig er «svært dårlig» eller 
«dårlig».

• Over 70 prosent mener at opp-
følgingen fra kommunen når 
det gjelder botrening, tilbud om 
aktivitet og jobb er «svært dårlig» 
eller «dårlig».

• Mange ansatte innen rusbe-
handlingen mener også at 
forebyggende lavterskeltilbud, 
som tilgjengelig helsesøster og 
hasjavvenningsprogram, ikke er 
bra nok.

Undersøkelsen kan lastes ned hos 
actis.no. 

Den vanskelige perioden  
etter behandling

Pasienter bygger opp relasjoner til 
institusjonen og får tillitt til personalet og 

medpasienter. Det er krevende når disse 
båndene skal brytes, mener sosionom Dagny 

Adriaenssen Johannessen som til daglig 
arbeider her ved Blå Kors Behandlingssenter 

Slemdal. (Foto: Steinar Glimsdal)

Bedre ettervern  
vil redde liv 
Rusproblemer oppstår ikke  
plutselig, og avsluttes heller 
 ikke den dagen pasienter  
skrives ut av behandling.

– Denne regjeringen vil ikke at 
pasienten skal vente unødvendig 
lenge, og disse tallene viser at vi 
er på rett vei. Den siste vente-
tidsrapporten viser at det stod 
255.000 i kø for å få helsehjelp  
i 1. tertial 2014. Nå to år etter 
venter 199.000. Det betyr 56.000 
færre i kø. Samtidig som færre 
står i kø, blir stadig flere henvist 
til vurdering og behandling  
i spesialisthelsetjenesten. Vi ser  
nå resultatene av at ansatte på 
sykehusene gjør en formidabel 
jobb med å nå målene om å redu-
sere ventetidene, sier helse-  
og omsorgsminister Bent Høie.

De ordinære ventetidstallene fra 
Norsk pasientregister, som viser 
tid til oppstart helsehjelp, viser at 
for de første fire månedene i år går 
ventetidene ned innen somatikk, 
psykisk helsevern for voksne og 

TSB. Gjennomsnittlig ventetid 
innen somatikk har gått ned med  
9 dager sammenliknet med samme 
periode i 2015. Tall for antall pasi-
enter som får behandling øker  
i samme periode.

Trenden med fallende ventetider 
bekreftes også av et annet vente-
tidsmål fra Helsedirektoratet. Det 
viser ventetiden fra henvisningen 
er mottatt i sykehuset, til pasienten 
er ferdig behandlet for 300.000 
pasienter. Disse tallene viser en 
nedgang i median ventetid på 7 
dager fra 2013 til 2015. 

Mens gjennomsnittlig ventetid 
før rusbehandling (tverrfaglig spe-
sialisert rusbehandling, TSB) var 
61 dager i 2013, viser foreløpige tall 
fra Helsedirektoratet at ventetida 
ligger an til å bli 37 dager i 2016. 
Det tilsvarer en reduksjon på 39 
prosent på tre år. (Rusfri) 

Ettervern skulle være selve fundamentet i rehab- 
iliteringen av rusavhengige. Når behandlingen 
er avsluttet skal ettervernet starte. Her glipper 
det ofte i dag. Du skrives ut av institusjon uten 
å ha bolig, aktivitet eller nettverk på plass.

Ansatte ved behandlingsinstitusjoner mener 
at kommunens ettervern er for dårlig, viser en 
rapport fra Actis. Ifølge Folkehelseinstituttet er 
risikoen for overdosedødsfall 16 ganger så høy 
de første fire ukene etter endt behandling, når 
kommunene overtar ansvaret.

Regjeringens tankegang er gammeldags og 
tilbyr ikke den hjelpen som trengs for de som 
trenger det mest. Før, under og etter behand-
ling-tankegangen fører til at det blir hull 
mellom hver fase – det innebærer livsfare for 
mange som har fullført god behandling. 

Arbeiderpartiet vil at planleggingen av 
jobb og bolig skal starte den dagen pasienten 
skrives inn til behandling, i samarbeid med 
hjemkommunen. Vi vil gjøre individuell jobb-
støtte, som man har stor suksess med i Bergen, 
tilgjengelig for rusavhengige over hele landet. 
NAV, behandlingsinstitusjonen og kommunen 
må samarbeide om å finne aktivitet og bolig fra 
behandlingen starter.

Kommunene bør også oppfordres til å 
opprette varierte boligløsninger med ulik grad 
av støtte fra hjelpeapparatet. Arbeiderpartiet 
vil stille krav til behandlingsinstitusjonene 
om forpliktende avtaler med kommunene for 
oppfølging av pasienter etter utskriving. Her 
må det følge med penger.

Personer med rusproblemer er ulike og har 
ulike behov. Som med andre sykdommer, vil 
noen ha behov for støtte en kort stund etter  
behandling, mens andre vil trenge støtte livet 
ut. Vi vil gjøre det enklere å komme tilbake  
i behandling i kortere perioder ved behov.

Vi skal aldri gi opp rusavhengige. Mange 
med rusproblemer sier at de ønsker seg vanlig 
lønnet arbeid – ikke utprøving, avklaring eller 
skjermede tiltak. Drømmen er ofte et helt van-
lig A4-liv. Det er ikke for mye å be om.

Tove Karoline Knutsen (Ap),  
stortingsrepresentant,  

medlem av Helse- og omsorgskomiteen

Helseminister Bent Høie har grunn til å 
være fornøyd når det gjelder utviklingen i 

pasientventetidene gjennom de tre siste årene. 
(Foto: Steinar Glimsdal)

Nye tall fra Norsk pasientregister viser 
at gjennomsnittlig ventetid for norske 
pasienter er redusert med 11 dager fra 
første tertial 2014 til 2016.

DEBATTINNLEGG
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Små grep 
gir større 
spillerom 
Visste du at en rådgivningssamtale 
handler mest om deg? Om hvilke 
mål og drømmer du har? 

En rådgivningssamtale hos oss er 
helt uforpliktende. Vi viser deg hvor 
enkelt du kan få bedre økonomi. 

Ring oss på telefon 02002, 
så setter vi opp en samtale for 
deg på ditt nærmeste lokalkontor. 

SpareBank 1 SR-Bank er stolt 
av å være bank for Blå Kors. 

Bank. Forsikring. Og deg.

Det har alltid vært «tweens» i vårt sam-
funn. Innen helse, skole og markedsføring 
har det vært stort fokus på aldersgruppen, 
og det er mye forskning rundt dem. Men 
det er først de senere årene at tweens tyde-
ligere er fanget opp som egen gruppe  
i kirke- og menighetssammenheng.

BEGREPET TWEENS er en blanding av ordene 
«between» og «teens». Det betegner 
aldersgruppa som er i overgangsfasen 
mellom barn og ungdom. Hvilken alders-
gruppe vi snakker om når vi bruker ordet 
tweens, varierer litt. Noen definerer 8- til 
12-åringene som tweens, andre definerer 
9- til 13-åringene. Blå Kors velger å bruke 
begrepet tweens om barn mellom 9 og 13 år.

Blå Kors er, i samarbeid med Kirkelig 
Ressurssenter mot vold og seksuelle over-
grep, godt i gang med prosjektet som har 
fått navnet «Velg Selv». Det er en viderefø-

ring av prosjektet «Sunt og 
sant», men denne gangen 
for aldersgruppa 9-13 år.

BAKGRUNNEN FOR  
PROSJEKTET 
 er en undersøkelse der 
vi kartla undervisning knyttet til rus og 
seksualitet i kristent ungdomsarbeid. Et av 
funnene var at kristne ungdomsledere me-
ner en bør snakke med de unge om rus og 
seksualitet mye tidligere enn det som har 
vært vanlig til nå, helst før konfirmasjons-
tiden. Denne virkelighetsbeskrivelsen har 
vi fått bekreftet i samtaler og møter med 
organisasjonsledere og de som jobber 
med målgruppa på grasrotplan. I tillegg 
blir det nevnt at det mangler målrettet 
materiell om tematikken. Ved å utvikle 
«Sunt og sant for tweens» vil vi hjelpe til 
med dette.

VI UTVIKLER EN FILM OG FLERE SAMTALEOPPLEGG 
FOR ALDERSGRUPPA, og vi ønsker å tilby opp-
læring for ansatte i kirker og organisasjoner 
som driver med tweens-arbeid. Samtale-
opplegget skal skape refleksjon rundt rus 
og seksualitet, og gjennom det bidra til å 
forebygge rusbruk og seksuelle overgrep. Vi 
ønsker å gi barna verktøy for å ta gode valg.

Tweens trenger voksne som er undren-
de og nysgjerrige på deres syn på verden, 
det vil vi at velgselv.no skal bidra til. Lan-
sering av nettsiden blir 19. oktober på Den 
norske kirkes store trosopplæringskonfe-
ranse på Lillestrøm. (Rusfri) 

4001 STAVANGER
Tlf. 51 51 66 00 - www.rogfk.no

Elveg 1, 7713 STEINKJER - Tlf. 74 10 01 30

Storm Elektro AS
 Lerkeveien 2, 1624 GRESSVIK

Tlf. 69 36 00 40  -  www.stormelektro.no
Vi garanterer elfag- og

håndverksmessig utført arbeid!

7510 SKATVAL  -  Tlf. 74 83 43 30
E-post: aglo@aglo.no - www.aglo.no

Muusøya 1, 3023 DRAMMEN
Tlf. 908 21 756
E-mail: hege@gjrevisjon.no

Youngsgt 11, 0181 OSLO - Tlf. 02 390
www.industrienergi.no

Harmonie
Norge AS

Borgeskogen 36
3160 STOKKE
Tlf. 991 04 800

VIC Kjemprud
Nedre Storgate 9
3015 DRAMMEN
Tlf. 32 83 29 45

Trysil Snekkeri
Brubakken 36

2422 NYBERGSUND
Tlf. 62 45 27 00

Solbekk
Møbler A/S

 Torvg. 3
3770 KRAGERØ
Tlf. 35 98 17 28

Eiendomsinvest
Holding AS

Myrabakken
Næringssenter

 6010 ÅLESUND
Tlf. 70 17 83 00

Elstad
Oljesenter as
Dyrskuevegen 34

2040 KLØFTA
Tlf. 67 02 45 00

Askim Frukt- og
Bærpresseri AS

Osloveien 93
1815 ASKIM

Tlf. 69 81 98 00

Elvebyen
Naprapatklinikk
Ing Rybergsgate 115

3027 DRAMMEN
Tlf. 905 69 493

Advokatfirmaet
Jon Reidar Aae AS

Orkedalsv 53
7300 ORKANGER
Tlf. 72 48 79 90

Vegard Kirkestuen
Transport

 Elvebakken 25
3420 LIERSKOGEN

Tlf. 928 49 080

Jahr
Bilservice A/S

 Jarv, 3340 ÅMOT
Tlf. 32 78 56 08

Ulveseth
Brødrene A/S

Leirvikflaten 23
5179 GODVIK

Tlf. 55 15 42 00

Juel Johansens
Bilruter

Rådalsv. 16
1663 ROLVSØY
Tlf. 69 33 51 39

Stico AS
 Bjørnsons gate 29

5052 BERGEN
Tlf. 55 20 70 00

Leikanger
Taxisentral ANS

Øyane 7
6863 LEIKANGER
Tlf. 57 65 31 23

Aker Brygge
Marina AS

 Stranden 30
0250 OSLO

Tlf. 928 12 447

Finn Løken AS
 1431 ÅS

Tlf. 64 94 29 65

R S Sveis og Mek
Ronny Strøm
Stabburvegen 30

5561 BOKN
Tlf. 400 49 410

E. V.
Tak & Bygg AS

Tunvollveien 46
3057 SOLBERGELVA

Tlf. 477 57 473
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Blå Kors satser på tweens 
Hvem er «tweens»?
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«Velferdsetaten har anskaffet rusfrie institusjonsplasser  
utenfor Oslo. Stiftelsen Guts fikk onsdag beskjed om at de får 
tilbudet om å levere de 28 plassene […] Blå Kors ved Østråt 
rehabiliteringssenter har i dag avtale med Oslo kommune  
om det samme antallet plasser.» 
AV STEINAR GLIMSDAL TEKST OG FOTO

Slik formulerte Velferdsetaten i Oslo kommu-
ne seg i en kortfattet pressemelding torsdag 15. 
september. Med dette var beboere og ansatte 
nødt til å ta inn over seg at Blå Kors Reha-
bilitering Østråt på Nesodden gikk mot sin 
nedleggelse. Et godt sammensveiset personale 
bestående av 20 ansatte, et fagmiljø bestående 
av sosionomer, vernepleier, barnevernspeda-
gog, sykepleier og verneassistent/miljøarbeider 
blir oppløst. På Østråt har Blå Kors drevet et 
omsorgs- og rehabiliteringstilbud kontinuerlig 
siden 1980. Etter planen skal siste beboer ha 
flyttet ut innen 15. desember i år – forhåpentlig-
vis til et kvalitativt like godt rehabiliteringstil-
bud som det de kommer fra.

DET VAR OPPOSISJONSFLERTALLET i Oslo bystyre, 
fra Rødt på den ene fløyen til Frp på den an-
dre, som i april vedtok at det skulle anskaffes 
28 nye rehabiliteringsplasser i rimelig avstand 
fra Oslo sentrum. Vedtaket skjedde mot stem-
mene til byrådspartiene Ap, SV og MDG. 
Under debatten i bystyret framholdt partiene 
i posisjon at anbudskriteriene, slik opposisjo-
nen hadde formulert dem i vedtaket, kunne 
føre til at Oslo kommune brøt loven om 
offentlige anskaffelser. Byråd for eldre, helse 
og sosiale tjenester, Inga Marte Thorkildsen 
(SV), sa fra bystyrets talerstol at anbudstek-
sten var formulert på en slik måte at ingen 
andre enn Østråt ville kunne få tilslaget. Men 
dette slo altså ikke til.

Blå Kors Rehabilitering Østråt la inn sitt 
anbud med et sterkt håp om at det skulle  
lykkes å redde institusjonen fra nedleggelse. 
Men den gang ei.

VELFERDSETATEN SKRIVER I SIN PRESSEMELDING: 
«I en anskaffelse som dette er ‘spillereglene’ 
kjent før tilbudene leveres. Vi må velge den 
aktøren som gjør det best, etter kriteriene 

som er fastsatt på forhånd. Kvalitet i forhold 
til pris avgjør […] Vi kan ikke i ettertid endre 
vektingen av de ulike faktorene, som samlet 
sett avgjør hvilket tilbud som vinner. Blå Kors 
leverte tilbud, men nådde ikke opp i konkur-
ransen med Stiftelsen Guts. Østråts tilbud 
scoret litt bedre på kvalitet, mens tilbudet fra 
Guts var totalt sett bedre. Nå skal vi i Velferds-
etaten, sammen med bydelene og beboerne 
ved Østråt, sørge for at overgangen blir best 
mulig og at vi finner gode individuelle tilbud 
til dem som bor på Østråt i dag.»

Anbudspapirene viser at mens Østråt 
beregnet en døgnpris på 1836 kroner, leverte 
Guts et anbud som var en fjerdedel lavere 
med døgnpris på 1370 kroner.

DIVISJONSDIREKTØR I BLÅ KORS, MAGNAR LIE, som 
selv har vært bestyrer ved Østråt i en årrekke, 
sa det slik da resultatet av anbudskonkurran-
sen var klar:

— Dette er en trist dag. Vi har hatt en 
avtale med Oslo kommune om rehabilitering 
av rusavhengige siden 1980, men nå legges 
tilbudet ned. Samtidig er vi stolte over at 
det var Blå Kors Rehabilitering Østråt som 
i anbudskonkurransen scoret best på kva-
litet. Vi håper nå at våre brukere skal få et 
godt erstatningstilbud. Vårt mål har vært at 
rehabiliteringstilbudet i Oslo ikke skal bygges 
ned. Våre brukere har investert mye i deres 
egen rehabilitering, og vi vil i avviklingsfasen 
arbeide for at de skal motiveres til å fortsette 
sin rehabilitering hos andre.

Magnar Lie legger ikke skjul på at det har 
vært en lang og tøff prosess etter at Blå Kors 
ikke fikk forlenget avtalen etter anbudsrun-
den som ble avsluttet i januar i år.

— DET ER ET STORT BEHOV FOR REHABILITERINGS-
PLASSER for mennesker som har rusproblemer. 

Blå Kors Rehabilitering Østråt driver et tilbud 
med god faglig kvalitet, og vi har i lengre tid 
hatt fullt belegg og ventelister. Jeg vil berømme 
de ansatte som har stått på i en vanskelig tid, og 
jobbet for å holde motivasjonen oppe og sikre 
at brukere ikke droppet ut av rehabiliterings-
opplegget, sier Lie.

Blå Kors Østråt hadde i fjor en beleggs- 
prosent på over 95 prosent.

Den frivillige ideelle stiftelsen Guts, som gikk 
seirende ut av anbudskonkurransen, er et døgn-
bemannet tilbud til voksne rusavhengige «som 
trenger støtte og veiledning i prosessen mot et 
rusfritt liv», skriver de på sin hjemmeside. Guts 
har avdelinger i Drammen og i Vikersund.

Lokalavisa Akershus 
Amtstidende har 
dekket dramaet 

rundt Østråt hele 
veien. Sorg har 

preget beboere, 
ansatte og nærmiljø. 

(Faksimile av forsida på 
Akershus Amtstidende 

16. september 2016)

Steg for Steg-medarbeidere kommer og går:  
(fra v) Malise Berg, Lars Almåsbakk og Ingvild 

Hestad Torkelsen. (Foto: Steinar Glimsdal)

Blå Kors Østråt går  
allikevel mot nedleggelse

Nytt fra Steg for Steg Oslo
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Anne Kjersti Kværner (50) er ansatt som ny mar-
kedssjef ved Blå Kors hovedkontor fra 1. novem-
ber. Hun vil ha administrasjons- og HR-sjef  Torill 
Pallesen, som er ansvarlig for fundraising ved 
hovedkontoret, som sin nærmeste overordnede.

Anne Kjersti Kværner, som har sin utdannelse 
fra siviløkonomistudiet ved Lunds universitet  
i Sverige, kommer fra en stilling som leder for 
digitalt kreativt team hos Nordic Choice Hotels. 
Hun har arbeidet innen markedsføring hos 
Nordic Choice Hotels siden 2007.

Administrasjons- og HR-sjef Torill Pallesen sier 
seg svært godt fornøyd med ansettelsen av en så 
kompetent person som Anne Kjersti Kværner 
som markedssjef:

– Blå Kors fundraising- og innsamlingsarbeid er 
i støpeskjeen. Vi gleder oss til å satse på ny friskt 
med Anne Kjersti på laget, sier Torill. (Rusfri)

Steg for Steg (SfS) er et aktivitetstiltak i BlKors. 
Målgruppen for tiltaket er rusmisbrukere som 
er, eller har vært, i behandling og som trenger 
et rusfritt sosialt nettverk mot slutten av og 
etter behandling. Tiltaket startet i Oslo og fikk 
god drahjelp av midler fra TV-aksjonen Blå 
Kors 2008. 

Steg for Steg (SfS) er et aktivitetstiltak i Bl-
Kors. Målgruppen for tiltaket er rusmisbruke-
re som er, eller har vært, i behandling og som 
trenger et rusfritt sosialt nettverk mot slutten 
av og etter behandling. Tiltaket startet i Oslo 
og fikk god drahjelp av midler fra TV-aksjonen 
Blå Kors 2008.

Malise Berg begynte som nettverkskoordi-
nator i Blå Kors Steg for Steg Oslo våren 2015. 
Hun overtok den 1. juni i år som virksomhets-
leder etter Lars Almåsbakk. Lars har sluttet 
etter 11 år i stillingen. Han har arbeidet i Blå 
Kors helt siden 2002.

Ingvild Hestad Torkelsen begynte som med-
arbeider i SfS i 2011 etter å ha blitt kjent med 
organisasjonen mens hun jobbet i sekreta-
riatet til TV-aksjonen. Hun sluttet i stillingen 
i sommer. Både Lars og Ingvild er behørig 
takket for sin store innsats!

Fra 1. september har Steg for Steg Oslo fått 
Monita Skaali (37) som koordinator. Hun skal 
bidra til å videreutvikle konseptet, drive virk-
somheten og følge opp deltakere, tidgivere og 
samarbeidspartnere. Monita har utdannelse 
innen statsvitenskap og ledelse og kommer fra 
jobb som økonomirådgiver ved NAV Skedsmo.

I Blå Kors har det vært arbeidet med finan-
siering av Steg for Steg-konseptet via tilskudd 
fra Helsedirektoratet og fra flere vertskommu-
ner. Steg for Steg er nå etablert i Kristiansand, 
Arendal og Fredrikstad og fra 1.1.2017 kommer 
SfS også til Drammen. (Rusfri) 

Ny markedssjef ved  
Blå Kors hovedkontor
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I samarbeidsavtalen mellom regjerin-
gen, KrF og Venstre ble det enighet om 
at man skulle utrede spørsmålet om 
lisensordning for utenlandske spill- 
selskaper – for å se om det er mulig  
å kombinere sosialpolitiske hensyn og 
økte inntekter til frivilligheten. Det ble 
gjort to utredninger og begge konklu-
derte med at det ikke var mulig. Den 
første rapporten, som ble utarbeidet av 
selskapet Rambøll, konkluderte med at 
en liberalisering ikke vil føre til større 
inntekter for de frivillige organisasjo-
nene. Og Lotteritilsynets gjennomgang 
konkluderte med at enerettsmodellen 
for Norsk Tipping er best når det gjelder 
å forebygge spilleavhengighet.

EN SKULLE TRO AT DET DA VAR «GAME OVER» 
for de utenlandske pengespillene. Men 
selv om både kulturminister Linda 
Cathrine Hofstad Helleland (H) og hennes 
forgjenger Thorild Widvey (H) ved flere 
anledninger har sagt at Norsk Tippings 
enerettsmodell er den beste for å drive 
ansvarlig spillpolitikk, hersker det enda 
stor usikkerhet om hva som kommer til  
å skje når regjeringen legger fram stortings-
meldingen. Pengespillgigantene presser på 
for å få lisens, og de har sine støttespillere 

både i Høyre og Fremskrittspartiet.
Det fins over 120.000 mennesker i Nor-

ge som regnes som problemspillere eller 
risikospillere. Fra behandlingsinstitusjo-
nene våre vet vi at mange av pasientene 
har alvorlige problemer. For det første 
har de tapt mye penger. En spillegjeld på 
over én million kroner er ikke uvanlig. 
For det andre har mange av våre pasi-
enter fått dårlig psykisk helse på grunn 
av pengespill. Undersøkelser har vist at 
det er høy forekomst av selvmordstanker 
blant dem som sliter med spillavhengig-
het. Og for det tredje er det ikke uvanlig 
at deres pårørende er rammet hardt. 
Familiens økonomi er ruinert, og relasjo-
nene mellom mennesker er skadet.

I DEN ANDRE ENDEN SITTER DET MANGE SELSKAPER 
som tjener gode penger. Gjennom TV3, 
Max, Viasat4 og andre kanaler som 
sender fra utlandet blir vi bombardert 
med reklame for både casinoer og poker. 
I følge Medietilsynet har markedet for 
ulovlig pengespillreklame økt fra 423 mil-
lioner i 2014, til ufattelige 609 millioner 
kroner i 2015. Hver dag i 2015 sendte 
utenlandske pengespillselskap over 1500 
reklamevisninger på norske TV-kanaler.  
I snitt er dette 62 visninger i timen, gjerne 

med kjendiser som John Carew og Tone 
Damli Aaberge som fronfigurer. Ifølge 
Lotteritilsynet oppgir 95,2 prosent av 
unge mennesker mellom 16 og 25 år å ha 
vært eksponert for reklame for pengespill 
de siste 12 månedene.

Det hadde vært rart om Vinmonopolet 
begynte å ringe sine faste kunder dersom 
de ikke kom for å kjøpe sin favoritt-
brennevin lenger. Folk som forsøker å 
slutte fortjener hjelp og støtte. Men våre 
pasienter forteller en helt annen historie 
om de utenlandske spillselskapene. De 
forteller at de til stadighet blir oppringt 
med tilbud om bonuser om de bare kom-
mer tilbake og spiller litt til. 

NORSK PENGESPILLPOLITIKK HAR SATT  
HENSYNET til ansvarlighet foran andre 
hensyn som inntekt til gode formål eller 
næringshensyn. Det er avgjørende for en 
ansvarlig spillpolitikk at prinsippet om 
ansvarlighet videreføres. Også Norsk Tip-
ping må kunne vise at de setter ansvarlig-
het før inntekter til gode formål. I så måte 
har de tatt et skritt i riktig retning med  
å sette begrensning på hvor mye man  
kan tape hver måned.

Etter at Danmark innførte en lisens-
ordning for casino- og betting-selskaper 
har flere mennesker fått problemer. 
Regjeringen bør derfor arbeide for å in-
tensivere arbeidet for å forby pengespill-
reklame på norske TV-kanaler. Videre 
bør de stenge for nettsider som ikke har 
tillatelser i Norge. Dette er allerede gjen-
nomført i flere europeiske land, deriblant 
Danmark.

For de utenlandske pengespillselska-
pene vil dette være deres verste mareritt. 
Men for de spilleavhengige og deres 
pårørende en drøm. Hvilken pengespill-
politikk Norge skal ha i framtida handler 
om verdivalg. Dersom regjeringen skal 
sette hensynet til de spilleavhengige først, 
bør de avvise lisensordning i Norge. 

Regjeringen har varslet en ny stortingsmelding om  
pengespillpolitikk. Den er ventet mot slutten av året. 
Det store spørsmålet er om regjeringen vil bryte med 
enerettsmodellen og åpne opp for lisenser til utenlandske 
pengespillselskaper. De store selskapene, som Unibet  
og Betsson, står klare.
AV STEN MAGNE BERGLUND

«Game over» for  
utenlandske pengespill?

STEN MAGNE BERGLUND (40)  
er kommunikasjonssjef i Blå Kors. 
Han har vært ansatt ved Blå Kors 
hovedkontor siden 2013.
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Det hadde vært rart om Vinmonopolet 
begynte å ringe sine faste kunder 
dersom de ikke kom for å kjøpe sin 
favorittbrennevin lenger.

KRONIKK

Bromsveine 23, 3183 HORTEN
Tlf. 33 04 59 87 - www.knutlangaas.no

Merdev. 6, 3676 NOTODDEN
Tlf. 35 02 51 00

6440 ELNESVÅGEN - Tlf. 957 50 522

Hårkroken frisør
 Betzy Kjelsbergs v 263

3028 DRAMMEN
Tlf. 32 82 52 11

Lindesnes   Marnardal   Mandal   Åseral

Barnevern Sør
4509 MANDAL - Tlf. 38 27 35 35

Regnskap - Rådgivning - IT support
Forhandler for Agro Økonomi og Skifteplan

Kopstadveien 19 B, 3180 NYKIRKE
Tlf. 33 07 19 80

www.agilkompetanse.no

Avdeling Skien

Avdeling Loland

Avdeling Borgestad

Avdeling Bragernes

Tverrfaglig spesialisert rus- og avhengighetsbehandling

i et familie- og generasjonsperspektiv

Forusparken 28
4031 STAVANGER

Tlf. 51 85 99 00

t-aasen.no

Prima Sol
Byflatvn 163

2385 BRUMUNDDAL
Tlf. 932 67 689

Skipsholmvegen 22
9110 SOMMARØY
Tlf. 77 66 40 00

www.sommaroy.no

Ole Deviksv 18
0666 OSLO

Tlf. 23 37 37 40
www.naturimport.no

Furene Industriområde
6100 VOLDA

Tlf. 70 07 48 50
www.furene.no

Sebbelows Stiftelse
Senter for Foreldre og Barn

Jens Bjelkesgt 75 B
0652 OSLO

Tlf. 23 03 79 00
www.sebbelow.no

Erling Skakkesg 14
7004 TRONDHEIM
Tlf. 73 86 60 00

www.stfk.no

Holmeg. 14, 6150 ØRSTA - Tlf. 70 04 74 00 - orsta.vgs.no

Sykehuset Telemark
Barne og Ungdomspsykiatrisk Seksjon

 Ulefossveien, 3710 SKIEN
Tlf. 35 00 35 24

Takst
Se www.ols-takst.no

Olav Sørensen
Fridtjof Nansens vei 49

8516 NARVIK
olavsor@online.no

Tlf. 909 26 380

Trosvikstranda 46/48
1608 FREDRIKSTAD

Tlf. 69 38 30 00
www.ntp-as.no
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Barn i faresonen

os.kommune.no

time.kommune.no

Midtre Gauldal
kommune

midtre-gauldal.kommune.noBarneverntjenesten
lillehammer.kommune.no

Bømlo
kommune

bomlo.kommune.no

larvik.kommune.no

Askøy
kommune

Rus og Psykisk
Helsetjeneste

askoy.kommune.no

Barneverntjensten
ostre-toten.kommune.no

Nes
kommune

Psykisk helsetjeneste
nes-bu.kommune.no

Sel
kommune

sel.kommune.no

Helse og Sosial
snillfjord.kommune.no

Marnardal
kommune

NAV Marnardal
marnardal.kommune.no

Hjartdal
kommune

Tjeneste
Psykisk Helse

hjartdal.kommune.no

Psyk. helse og rus, Adm.
arendal.kommune.noaurland.kommune.no

Psykisk Helse
vennesla.kommune.no

Lister barnevern
farsund.kommune.no

vennesla.kommune.no

Barneverntjenesten
ralingen.kommune.no

Rus og Psykisk Helse
nord-fron.kommune.no

Vågan
kommune

Psykiatri- og Rustjenesten
vagan.kommune.no

Lavangen
kommune

lavangen.kommune.no

ostre-toten.kommune.no

Inderøy
kommune

inderoy.kommune.no

Sund
kommune

sund.kommune.no

Vågan
kommune

Familieenheten
vagan.kommune.no

Sauherad
kommune

sauherad.kommune.no

trysil.kommune.no

lunner.kommune.no

Askøy
kommune

askoy.kommune.no
hurum.kommune.no

Psykisk Helse og Rus
avd Mestringshuset
asker.kommune.no

Frogn
kommune

Psykisk
Helsetjeneste
frogn.kommune.no

Aure
kommune

aure.kommune.no

Oppdal
kommune

Psykiatritjenesten
oppdal.kommune.no

Andøy
kommune

andoy.kommune.no

Ulstein
kommune

ulstein.kommune.no

Enhet Psykisk Helse og Rus
notteroy.kommune.no

ralingen.kommune.no

leirfjord.kommuen.no

Kongeveien 79, 3188 HORTEN
Tlf. 33 04 98 80 - www.gecom.no

Audheimgården, 2851 LENA - Tlf. 61 14 13 30
E-post: toten@okonomitjenester.no

www.okonomitjenester.no
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VISST NYTTER DET
Tlf: 69 83 31 00

Fax: 69 83 31 01

www.fossumkollektivet.no
e-post: post@fossumkollektivet.no

Regnskap - Rådgivning - IT support
Forhandler for Agro Økonomi og Skifteplan

Kopstadveien 19 B, 3180 NYKIRKE
Tlf. 33 07 19 80

www.agilkompetanse.no

Mer enn forventet.

PB 48 - 2831 RAUFOSS - Tlf. +47 61 15 10 00
raufoss@toten-transport.no - www.toten-transport.no

Vestre Viken HF
Helse Sør-Øst

- Klinikk for psykisk helse og rus
 Erik Børresensalle 11-14, 3015 DRAMMEN

Tlf. 03 525  - www.vestreviken.no

KNUDSEN REGNSKAP
Hilde Knudsen

Autorisert regnskapsfører NARF
hilde@krregnskap.no

Mobil 905 42 652

Transportoppdrag
Bergen AS

Leirvikåsen 39 B, 5179 GODVIK

Tlf. 55 15 41 40
www.transportoppdrag.no

Solli Sykehus
Osvegen 15, 5227 NESTTUN

Tlf. 55 11 82 00
www.sollidps.no

Avdeling Skien

Avdeling Loland

Avdeling Borgestad

Avdeling Bragernes

Tverrfaglig spesialisert rus- og avhengighetsbehandling

i et familie- og generasjonsperspektiv

Coop Mega Førde
6801 FØRDE

Tlf. 57 83 07 40

Malermestrene
Indre Østland AS

Fåberggata 140
2815 LILLEHAMMER

Tlf. 61 25 14 10

Eggen Gartneri
Storgt 42

1850 MYSEN
Tlf. 922 05 082

Kjøp direkte fra produsent
- det lønner seg!

Maskinentreprenør
Trygve Knutslid

Leirbakkevegen 11
3825 LUNDE

Tlf. 991 51 858

Hammerfest
Parkering KF
 9615 HAMMERFEST

Tlf. 78 41 32 28

Johan R. Sunde AS
6037 EIDSNES
Tlf. 70 19 07 03

Ørje Dekk og
Motorservice

Storgata 84
1870 ØRJE

Tlf. 69 81 10 49

Murer
Kjell-Arne Olsen

Åsvegen 116
2344 ILSENG

Tlf. 951 41 637

Leva-Fro AS
 Gamle Kongeveg 92 A

7604 LEVANGER
Tlf. 74 01 90 80
www.levafro.no

Price Lagerbutikk AS
3055 KROKSTADELVA

Tlf. 32 23 10 80

Svein Olav Pedersen
 Mortenhals

9056 MORTENHALS
Tlf. 991 60 267

3855 TREUNGEN
Tlf. 35 04 71 70

Hitrafisk
v/ Arild Furuvik

Nedre Kvennhusvegen 1
7310 GJØLME
Tlf. 911 31 578

Kongsv 75
2920 LEIRA I VALDRES

Tlf. 61 35 95 00

Eikås
Tannlegesenter AS
6771 NORDFJORDEID

Tlf. 57 86 06 71

Moss Frukt &
Grønnsaker AS

1530 MOSS
Tlf. 69 25 09 80

Salg av dagligvarer,
frukt og grønnsaker.

Spar Nesna
Skolevegen 35
8700 NESNA

Tlf. 75 05 61 81

5710 SKULESTADMO
Tlf. 900 44 562

ANONYM
STØTTE
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R. Fra enkelte legaliseringstilhen- 
gere hevdes det at norsk narkotika- 
politikk er mislykket. «Krigen 
mot narkotika» er tapt, og narko- 
tikaen vant. Dessverre har slik 
enkel retorikk gjenklang i flere 
politiske partier – som nå disku-
terer om de skal endre narkotika-
politikken.

I Norge bygger vi ut behand-
lingsplasser for mennesker som 
sliter med rusproblemer. Det 
føres ingen «krig» mot mennes-
ker som er rusavhengige. Men 
at både samfunnet og individer 
opplever mange problemer knyt-
tet til alkohol- og narkotikabruk, 
er selvsagt riktig. Heller ikke i Blå 
Kors er vi fornøyde med ruspoli- 
tikken slik den er i dag. Det er 
mye som kan bli bedre.

VI HAR ET GODT UTGANGSPUNKT.  
Andelen norske 15-16-åringer 
som oppga bruk av cannabis 
«noen gang» eller «i løpet av de 
siste 30 dager», er blant de laveste 
i Europa. I Norge sier sju prosent 
at de har prøvd «noen gang», 
og to prosent oppgir å ha brukt 
cannabis «i løpet av de siste 30 
dager». Gjennomsnittet i Europa 
ligger på henholdsvis 17 prosent 
for å ha prøvd noen gang, mens 
sju prosent sier de har røykt  
i løpet av de siste 30 dager.

I Blå Kors har vi en rekke pa-
sienter som sliter med cannabis. 
Mange av de unge som sliter, 
sier at de før trodde at cannabis 
var et rusmiddel som ikke påvir-
ket kroppen dramatisk, og som 
man derfor ikke ble avhengig av. 
En ny rapport fra WHO viser at 
risikoen for å utvikle avhengig-
het av cannabis anslås å være 
1 av 10 blant dem som har prøvd 

AV JAN ELVERUM
GENERALSEKRETÆR, 
BLÅ KORS NORGE

Narkotikadebatt på ville veier
stoffet, 1 av 6 blant ungdommer og  
1 av 3 blant daglige brukere.

DET ER INGEN TVIL OM AT LEGALISERING 
AV NARKOTIKA, eller bare cannabis, 
vil øke bruken. Ettersom vi har et 
lavt forbruk i Norge må vi regne 
med at det vil bli flere unge som 
bruker narkotika med de kon-
sekvenser det medfører. Daglig 
bruk av hasj i ungdomstida eller 
som ung voksen henger sammen 
med en rekke negative konsekven-
ser for brukeren. Det kan være 
alt fra frafall i skolen, kognitive 
problemer, bruk av andre illegale 
rusmidler, depressive symptomer 
og selvmordstanker. Hvilke av disse 
sammenhengene som er forårsa-
ket av cannabis gjenstår å fastslå. 
Legaliseringsbevegelsen har sagt 
at det ikke er bevist kausalitet. Det 
stemmer. Så langt ser man dog i 
stor grad korrelasjon mellom bruk 
og en rekke skadevirkninger. Men 
forskning har heller ikke bevist at 
cannabis IKKE fører til slike skade-
virkninger.

DET ER EN REKKE ANDRE FORHOLD som 
gir grunn til optimisme i ruspoli-
tikken. Det blir en stadig mindre 
strøm av mennesker som trenger 
metadon eller bubrenorfin innen 
legemiddelassistert rehabilitering 
(LAR). Grunnen er trolig at etter-
spørselen etter heroin er redusert, 
og dette har trolig også gjort at 
rekrutteringen av nye unge brukere 
har gått ned.

Overdosetallene er også på tur 
ned i flere byer. Nå sist rapporteres 
det fra Bergen der man regner med 
at overdosedødsfallene er halvert 
etter at Nygårdsparken ble stengt.  
I stedet satte man inn store ressur-
ser på lavterskeltiltak og opplæ-
ring i forhindring av dødsfall ved 
overdose.

NARKOTIKAPOLITIKKEN MÅ SELVSAGT 
VÆRE EVIDENSBASERT. Men der vi ikke 
har god nok forskning enda er det like 
viktig at vi benytter føre-var prinsippet.

Blå Kors er ingen forkjemper for 
strenge straffer for mennesker med 
rusproblemer. Men dagens forbud 
har en preventiv effekt. Ikke minst for 
mange unge mennesker. Jeg er glad 
for den utviklingen vi ser, der unge 
mennesker i stedet for å få bøter og 
anmerkninger på rullebladet, heller 
får tilbud om ungdomskontrakt eller 
deltakelse i andre forebyggingspro-
gram dersom de blir tatt for bruk av 
narkotiske stoffer.

DE TO SISTE ÅRENE HAR VI HER I RUSFRI 
trykket intervjuer om ruspolitikk 
med sentrale helsepolitikere i alle 
partiene. Det er et stort engasje-
ment for våre saker. I Blå Kors 
kommer vi til å følge opp og kreve 
svar og løsninger på de problemer 
og utfordringer vi ser. I mange år 
har vi kjempet for at flere skal få 
tilbud om behandling – og ikke 
minst at det blir bedre kvalitet 
i rusbehandlingen. Ett av våre 
viktigste krav til våre politikere er 
at pasienter og brukere skal få gode 
tilbud når de skal i gang med sitt 
rehabiliteringsløp. Etter mange års 
kamp er det gledelig å se at våre 
krav har vunnet gehør. I 2015 fikk 
om lag 32.000 pasienter tilbud om 
behandling i tverrfaglig spesialisert 
rusbehandling. Dette utgjorde en 
økning på fem prosent fra 2014.

DEN NYE OPPTRAPPINGSPLANEN FOR 
RUSFELTET sikrer at satsingen på å 
hjelpe fortsetter. Regjeringen har 
forpliktet seg på at de fram til 2020 
skal øke budsjettene med 2,4 milli-
arder kroner. Det viktigste våre po-
litikere kan gjøre da er å sørge for 
at pengene brukes slik de var ment. 
Det er en stor risiko at de forsvin-
ner i kommunenes store sluk, der 
nye barnehager, svømmebasseng 
og nedbetaling av gjeld er viktigere 
enn å sørge for bedre tjenester til 
mennesker med rusproblemer.

Neste år er det stortingsvalg. Vi 
forventer at politikerne er klare 
på hva de vil forplikte seg til å 
gjennomføre i neste periode. Det 
er ingen problemer som løses ved 
å legalisere cannabis. Tvert imot er 
det en oppskrift for økte rusproble-
mer i samfunnet. 
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Horten

Rørleggerbedrift A/S
Storgata 64

3182 HORTEN
Tlf. 33 04 36 54

Øvre Telemark
Trafikkskule

Telemarksg 4
3660 RJUKAN
Tlf. 911 76 711

Holmestrand
Fjellsprenging AS

Lørdalsv 19 A
3092 SUNDBYFOSS

Tlf. 977 70 798

Brubakken AS
avd Sandnes
 Gjesdalveien 3
4306 SANDNES
Tlf. 51 68 17 70

Hadelandsbakeriet AS
Rådhusv 35
2770 JAREN

Tlf. 61 32 81 38

Fimreite
Bergboring AS

Fimreite
6856 SOGNDAL
Tlf. 465 81 000

Kobbervikdalen 119
3036 DRAMMEN
Tlf. 32 83 16 88

Neglspretten
Fotterapi

Døvlahamna 12
3158 ANDEBU
Tlf. 909 73 200

Gull og Sølv
Christen Øygard

Torgg 2
4365 NÆRBØ

Tlf. 51 43 34 43

Cobra VVS
 Åkerløkkvegen 14

7232 LUNDAMO
Tlf. 415 14 999

Trepleiefirmaet
Lilleby AS

Ilebrekkeveien 44
 3114 TØNSBERG

Tlf. 918 86 277

Blakkestad
Andersen Rør AS

1720 GREÅKER
Tlf. 69 36 18 10

Finn Hunstad A/S
Svinndalveien 7
1593 SVINNDAL
Tlf. 69 28 60 32

Bogøy Dagligvare

8288 BOGØY
Tlf. 75 77 72 07

Rørviks
Begravelsesbyrå AS
 Mathias Bruns gate 17

8657 MOSJØEN
Tlf. 909 10 120

Lars Tore Hulinder
Johannessen

 Jørstad, 7760 SNÅSA
Tlf. 908 83 358

Bilvarehuset
Anker AS
2302 HAMAR

Tlf. 62 58 53 50

Lerøy Alfheim AS
Skuteviksbodene 1-2

5035 BERGEN
Tlf. 55 30 39 00

Bokbinderiet
Johnsen AS

Bedriftsv. 68
3735 SKIEN

Tlf. 35 50 41 90

Guri Kunna
videregående skole

 7240 HITRA
Tlf. 72 81 11 90

Horten
Rørleggerbedrift A/S

Storgata 64
3182 HORTEN

Tlf. 33 04 36 54

Bekom AS
 Borgenvegen 311

1923 SØRUM
Tlf. 934 03 414

Salong
Alf Andersen

Nedre Storg 16
3015 DRAMMEN
Tlf. 32 83 24 31

Kvåleveien 16
4323 SANDNES
Tlf. 51 66 86 40

Statens vegvesen
Region sør

 4808 ARENDAL
Tlf. 020 30

Eina Almenning
2843 EINA

Tlf. 61 15 94 50

7820 SPILLUM
Tlf. 74 21 66 10

3370 VIKERSUND
Tlf. 32 74 97 00

Ole M. Almeli AS
Bølervegen 71

2020 SKEDSMOKORSET
Tlf. 63 95 50 44

Boligpartner
Jessheim
Veiberggata 1

2050 JESSHEIM
Tlf. 417 43 700

Es
Eiendom AS

 3421 LIERSKOGEN
Tlf. 958 56 744

Moss
Bilsenter A/S

Kvaenveien 3
1529 MOSS

Tlf. 69 23 57 57

Etto Bygg AS
 Kjøpmannsgata 51
7011 TRONDHEIM
Tlf. 73 51 86 00

Tverrvegen 32
6020 ÅLESUND
Tlf. 70 11 29 10

Høyanger Bil A/S
Einar Ramslis g 29
5900  HØYANGER

Tlf. 57 71 32 77

Farsund
Voksenopplæring

Ore, 4560 VANSE
Tlf. 38 39 46 70

Bøcon AS
 Kvålkroken 4

4323 SANDNES
Tlf. 51 95 88 20

Merdev. 6
3676 NOTODDEN
Tlf. 35 02 51 00

Skedsmo
Bilopphogging

Industriveien 9 A
2020 SKEDSMOKORSET

Tlf. 63 87 05 50

Regnskapskontoret
Glaamdal DA
 Sideveien 9 A

2211 KONGSVINGER
Tlf. 62 81 05 00

P. Og. T. AS
 Sør Sandem

1950 RØMSKOG
Tlf. 977 78 504

Anleggsgartner -
Entrprenør - Transport

Indremisjonshjemmet
 Hollendergaten 15

5017 BERGEN
Tlf. 55 31 71 78

Nord
Lakkering AS

 Østkilen 10
1621 GRESSVIK
Tlf. 69 39 97 92

Ny Start i Øst
Stiftelsen

Roald Amundsens veg 1 B
2816 GJØVIK

Tlf. 61 13 62 00

Parkv. 1, 2500 TYNSET
Tlf. 62 48 28 88
www.orkide.no

Tor Erik Jovall
Transport

Buer, 1870 ØRJE
Tlf. 913 34 323

Normar A/S
 Carlbergveien 2

1526 MOSS
Tlf. 69 26 70 20

Leif Gromstads
Auto A/S
Vesterv 56

4839 ARENDAL
Tlf. 37 40 10 00

Ole M. Almeli AS
Bølervegen 71

2020 SKEDSMOKORSET
Tlf. 63 95 50 44

Møre
Entreprenør AS

Borgundfjordvegen 108
6017 ÅLESUND
Tlf. 71 70 12 14

5643 STRANDVIK
Tlf. 56 58 16 49

ANONYM
STØTTE

8001 BODØ
Tlf. 75 59 10 00

Herøy
Entreprenørforretning

 Landarvikveien 65
8850 HERØY

Tlf. 975 99 458

Naglestad Bruk
Songdalsv. 111

4645 NODELAND
Tlf. 32 28 21 40

Engelsviken
Slipp AS

 1628 ENGALSVIK
Tlf. 69 33 31 65

Sagstad
Kassefabrikk AS

Øvre Sagstad 4
5918 FREKHAUG
Tlf. 56 17 76 42

An Gravedrift AS
Snadden

3512 HØNEFOSS
Tlf. 488 94 700

Coop byggmix
avd Slemmestad
 Rortunet Kjøpesenter
3470 SLEMMESTAD

Tlf. 31 28 20 61

Svanedamsv 10
4664 KRISTIANSAND S

Tlf. 38 11 30 00
www.fvn.no

Baggerød AS
 Nedre vei 8

3183 HORTEN
Tlf. 33 03 56 80

Furulund
Kro og Motell AS

Stokke Ravei 158
3160 STOKKE

Tlf. 33 36 38 00

7038 TRONDHEIM
Tlf. 400 06 991

skipnes-byggservice.no

Bertelsen &
Garpestad AS

Hovlandveien 70
4374 EGERSUND
Tlf. 51 46 10 80

Norice Seafood AS
Gvarvgata 47
3810 GVARV

Tlf. 35 95 65 80

Omsorgspartner
Vestfold AS

Damtjernveien 141
3175 RAMNES
Tlf. 33 05 93 21

Odd Gleditsch AS
Dronningens gate 3
3211 SANDEFJORD

Tlf. 33 44 83 20

Bromsveine 23
3183 HORTEN

Tlf. 33 04 59 87
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Returadresse: 
Blå Kors Norge
Storgata 38
N–0182 Oslo

Ettersendes ikke ved varig adresseendring, men sendes tilbake 
til avsenderen med opplysning om den nye adressen.

I februar mottok Blå Kors Barnas Stasjon 
og Blå Kors Kristiansand gladmeldingen 
fra Hennig-Olsen Is om støtte til kjøp av 
bil, og da Gumpens Auto Vest fikk nyss 
i dette var de ikke sene med å supplere 
med en ekstra bil. Nå har Blå Kors Kristi-
ansand både en VW Caddy med sju seter 
og en VW E-up Street Edition som kan 
brukes i Blå Kors sitt mangfoldige arbeid 
i Sørlandsbyen.

— Dette har stått høyt på ønskelisten 
og vi er veldig takknemlige for disse ge-
nerøse gavene. Dette kommer våre tiltak; 
Barnas Stasjon, Blå Kors Ferier, Blå Kors 
Ung, Posebyen Kulturskole og «Snakk om 
mobbing» til gode, sier Arvid Solheim, 
daglig leder i Blå Kors Kristiansand.

HENNIG-OLSEN IS ØNSKER MED SIN GAVE til 
Blå Kors på 200.000 kroner å støtte den 
trofaste jobben som gjøres for vanskelig-
stilte grupper i samfunnet, og spesielt  
i forhold til barn og unge.

— Vi heier frem aktører som ønsker 
å gjøre noe positivt for samfunnet. Vi er 
opptatt av mangfold og det å skape sam-
hold, og hvis vi kan bidra med øyeblikk 
av glede synes vi det er hyggelig, sier Paal 
Hennig-Olsen, administrerende direktør 
i Hennig-Olsen Is.

GUMPENS AUTO VEST BIDRAR gjerne med  
å kunne øke aktiviteten og det omfat-
tende forebyggingsarbeidet som Blå 
Kors-virksomhetene gjør i byen.

— Vi beundrer måten Blå Kors Kristian- 
sand klarer å få begrensede midler til 
å nå langt og utrette mye, og vi vet at 
gaven går direkte til dem som trenger det, 
sier Even Myhrstad, salgskonsulent  
i Gumpens Auto Vest.

I følge Solheim har de nye bilene som 
ble gitt i gave, samt en tilhenger sponset 
av kommunen, løst transportbehovene 
i forhold til dagsbesøk, helgeturer og 
ferier for brukere hos Blå Kors. Blå Kors 
Kristiansand retter også en stor takk til 07 
Media som har sponset dekoreringen av 
bilene. 

–For en fantastisk gave til Blå Kors!  
Blå Kors Barnas Stasjon gleder seg over å ha fått to nye biler til utflukter og 
aktiviteter, og unngår dermed å måtte bruke penger på taxi eller satse på at 
ansatte kan bruke egne kjøretøy. Hele staben i Blå Kors Kristiansand takker 
Hennig-Olsen Is og Gumpens Auto Vest for generøsiteten. 
 
AV STEN MAGNE BERGLUND OG HENNINGE REME

– Se så fine bilene er blitt! Representanter for Blå Kors 
beundrer de nye bilene sammen med representanter for 

Hennig-Olsen Is og Gumpens Auto Vest. (Foto: Henning Reme)


